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Milí čtenáři, Vánoce se blíží 

a s nimi tyhle záludné momen-

ty jako možné zdroje hlubo-

kých traumat:

1) Rýmovaná SMS přání ob-

šlehnutá z  internetu – žádné 

slitování, notorické posílače 

zablokovat, a  když něco i  tak 

přijde, neposílat dál. Věřte si! 

Tohle zlo můžete zastavit!

2) Dárečky pro děti – hlavně, 

prosím, nedávat hračky, co vydá-

vají zvuky! Je to fakt neuvěřitelné, 

kolik utrpení dokáže způsobit ta-

ková pitomá věcička daleko dřív, 

než dojde první baterka.

3) S čerty nejsou žerty – zkuste 

jeden rok vynechat.

A  když už je řeč o  pekle, tak 

pozor na

4) Záchvaty rukodělné tvo-

řivosti – viděl jsem kdysi na 

vlastní oči betlém z  polystyre-

nové krabice od mikrovlnky 

prošpikované smrkovými vět-

vičkami. Uááá! Pomoc!

Našlo by se toho víc, ale mís-

ta je málo, takže mi zbývá po-

přát už jen pohodové Vánoce.

Odpočiňte si!

Lukáš Hemala

Titulní strana: Mikulášské setkání u stromečku 2016 Foto: Pavel Musil
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INFORMACE
PRO OBČANY BABIC
PŘEHLED USNESENÍ
z ustavujícího 1. zasedání Zastupitelstva obce Babice u Rosic
konaného dne 2. 11. 2018 na OÚ v Babicích u Rosic

Zastupitelstvo obce Babice 

u Rosic

Volí:
a)  do funkce uvolněného sta-

rosty obce pana Vladimíra 

Blažejovského.

b)  do funkce neuvolněného 

místostarosty obce paní 

Ing. Renatu Vytopilovou.

c)  do funkce neuvolněného 

předsedy výboru pro ob-

čanské záležitosti paní Mi-

chaelu Kocianovou.

Ustavuje:
a)  kontrolní výbor a  volí 

do funkce neuvolněného 

předsedy kontrolního vý-

boru Ing. Davida Ruppa.

b)  fi nanční výbor a  volí do 

funkce neuvolněného 

předsedy fi nančního výbo-

ru paní Ing.  Radku Pruk-

nerovou.

c)  výbor pro občanské záleži-

tosti.

Ruší:
a)  všechny dosavadní výbory.

Stanoví:
a)  v  souladu s  § 72 a  § 84 

odst.  2 písm.  n) zákona 

o  obcích č.  128/2000 Sb., 

v  platném znění, odměnu 

za výkon funkce neuvolně-

ného místostarosty ve výši 

3.000 Kč měsíčně. Odměna 

bude poskytována ode dne 

zvolení do funkce neuvol-

něného místostarosty.

b)  v  souladu s  § 72 a  § 84 

odst.  2 písm.  n) zákona 

o  obcích č.  128/2000 Sb., 

v platném znění, odměnu 

za výkon funkce neuvol-

něného předsedy výbo-

ru zastupitelstva obce ve 

výši 2.757 Kč měsíčně. 

Odměna bude poskyto-

vána ode dne zvolení do 

funkce neuvolněného 

předsedy výboru.

c)  v  souladu s  § 72 a  § 84 

odst.  2 písm.  n) zákona 

o  obcích č.  128/2000 Sb., 

v  platném znění, odměnu 

za výkon funkce neuvol-

něného člena zastupitelstva 

obce ve výši 1.379 Kč mě-

síčně. Odměna bude po-

skytována ode dne přijetí 

tohoto usnesení.

Rozhodlo:
a)  že odměny neuvolněným 

členům zastupitelstva obce 

se nebudou kumulovat. 

V  případě výkonu více 

funkcí bude poskytnuta 

odměna za tu funkci, která 

je nejlépe ohodnocena.

b)  že člen výboru nebude po-

bírat žádnou odměnu.

Stanovuje:
a)  kompetenci starosty obce 

k  provádění jednotlivých 

rozpočtových opatření dle 

přílohy.
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ZPRÁVY Z RADNICE
Vážení čtenáři, vážení spoluobčané, ráda bych Vás pozdravila za nové vedení města, které vzešlo 

z podzimních komunálních voleb, a krátce představila členy rady města. Děkuji Vám všem, kteří 

jste k volbám přišli, využili svého volebního práva a svými hlasy nám vyjádřili podporu a důvěru.

Nově zvolené zastupitelstvo 

města se sešlo na svém ustavu-

jícím zasedání dne 1.  11.  2018 

a rozhodlo o tom, že ve vedení 

města bude stát starosta a  je-

den místostarosta, kteří budou 

pro výkon funkce dlouhodobě 

uvolněni. Starostu a  místosta-

rostu v  pětičlenné radě, která 

je výkonným orgánem města 

v oblasti samostatné působnos-

ti, doplní tři radní, kteří budou 

svoji funkci vykonávat jako 

neuvolnění. Starostkou města 

byla zvolena paní Mgr. Andrea 

Trojanová, místostarostou pan 

Lukáš Volánek a  radními pá-

nové Mgr.  Tomáš Pexa, Pavel 

Mecerod a Ing. Petr Klíma.

Rada města se bude scházet 

na svém jednání zpravidla jed-

nou za čtrnáct dnů v pondělí od 

13.00 hodin. Zastupitelstvo bude 

zasedat obvykle jedenkrát za dva 

měsíce. Bude -li třeba projednat 

nějaké záležitosti urgentně, ne-

jsou vyloučena i  častější zase-

dání. O  jednání zastupitelstva, 

které je veřejné, budete vždy 

včas informováni. Pozvánky 

na jednání zastupitelstva jsou 

zveřejňovány 7  dní předem na 

úřední desce, o  datu konání 

budeme občany i  nadále infor-

movat i prostřednictvím hlášení 

v městském rozhlase a na webo-

vých stránkách města.

Čeká nás spousta úkolů. 

V  prvé řadě je nutné vybrat 

a jmenovat tajemníka městské-

ho úřadu. Funkce tajemníka 

je v  Rosicích od konce srpna 

letošního roku neobsazena. 

Pro vedení města je důležité, 

aby činnost městského úřadu, 

zejména v  oblasti přenesené 

působnosti, tajemník zajiš-

ťoval, řídil a  zaštiťoval. Je to 

předpoklad toho, aby se volení 

představitelé města mohli na-

plno věnovat práci spadající do 

samostatné působnosti města. 

Zastupitelstvo města čeká do 

konce tohoto roku několik dů-

ležitých rozhodnutí, mezi kte-

rými bych jmenovala zejména 

schválení rozpočtu města na 

rok 2019, vyhlášení dotačních 

programů, ustanovení výborů 

zastupitelstva. V  následujícím 

období pak jako stěžejní vidím 

práci na novém územním plá-

nu města a jeho vydání.

O  práci rady a  činnosti za-

stupitelstva bychom Vás, ob-

čany našeho města, rádi věcně 

informovali na tomto místě. 

Předpokládám, že se budeme 

v psaní příspěvků střídat. Pře-

ce jen máme ve vedení města 

rozdělené kompetence! Rub-

rika SLOVO STAROSTY se 

tedy mění na rubriku ZPRÁVY 

Z RADNICE.

Ačkoliv tento první příspě-

vek píšu v  době, kdy jsme ve 

svých funkcích ustanoveni sotva 

10 dnů, Vy, vážení spoluobčané, 

ho čtete na začátku doby advent-

ní. Dovolte, abych Vám závěrem 

popřála pohodový, klidný a  ra-

dostný adventní čas, štědré Vá-

noce, veselého Silvestra a úspěš-

né vykročení do roku 2019!

Andrea Trojanová

starostka města
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Správa budov s.r.o nabízí pracovní pozici na HPP – Technik tepelného zařízení. Nástup mož-

ný od 1. 1. 2019. Bližší informace podá pan Jindřich Novotný, tel.: 606 767 168

Od ledna 2019 se budou rekonstruovat prostory v objektu na adrese Palackého nám 45, včetně 

prostor restaurace. Po skončení prací budou prostory nabízeny k pronájmu.
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VÝPIS USNESENÍ RADY 
Č. 104/2018
konané dne 22. 10. 2018 v 9:00 hodin na MěÚ Rosice

Rada města Rosice na svém 

jednání dne 22. 10. 2018 přijala 

toto usnesení:

1. Schválila
a)  rozpočtové opatření 

č. 11/2018

b)  seznam příkazců operací 

pro rozpočtové opatření 

č. 11/2018

Mgr. Jaroslav Světlík

starosta

Mgr. Andrea Trojanová

Ing. František Brim

ověřovatelé

VÝPIS USNESENÍ RADY Č. 1/2018
konané dne 5. 11. 2018 v 9:00 hodin na MěÚ Rosice

Rada města Rosice na svém jed-

nání dne 5. 11. 2018 přijala toto 

usnesení:

1. Schválila
a)  rozdělení kompetencí sta-

rosty, místostarosty a  rad-

ních na období 2018–2022

2. Souhlasila
a)  s  uzavřením Smlouvy 

o zřízení služebnosti mezi 

městem Rosice, Palacké-

ho nám. 13, 665 01 Rosice 

a  Českou telekomunikač-

ní infrastrukturou,  a.  s., 

Olšanská 6, 130 00 Pra-

ha  3, jejímž předmětem 

je umístění podzemního 

komunikačního vede-

ní veřejné komunikační 

sítě na pozemcích parc. 

č.  1557/5, 1557/6, 1557/30 

a  1557/52 v  k.ú. Rosice 

u  Brna, k  akci „11010-

053374 CG5M_BO_BOY-

RO_OK“, jednorázová 

náhrada v  úhrnné výši 

činí 13.598 Kč bez DPH

b)  s  uzavřením smlouvy 

o  smlouvě budoucí o  zří-

zení věcného břemene 

mezi městem Rosice, Pa-

lackého nám. 13, 665 01 

Rosice a  E.  ON Distribu-

ce,  a.  s., F.   A. Gerstne-

ra 2151/6, 370 49 České 

Budějovice, jejímž před-

mětem je umístění distri-

buční soustavy  – zemní 

kabelové vedení NN na 

pozemku parc. č.  2350/1 

v k.ú. Rosice u Brna, k akci 

„Rosice  – Ondrák: NN 

přip. kab. sm.“, jednorá-

zová úhrada činí 1.000 Kč 

bez DPH

c)  s  uzavřením smlouvy 

o  zřízení věcného břeme-

ne mezi městem Rosice, 

Palackého nám. 13, 665 

01 Rosice a  E.  ON Distri-

buce, a. s., F. A. Gerstnera 

2151/6, 370 49 České Budě-

jovice, jejímž předmětem 

je umístění distribuční 

soustavy - kabelové vede-

ní NN na parc. č. 252/518 

v  k. ú. Rosice u  Brna, 

k  akci „Rosice, Karla IV, 

kabel. smyčka NN, BD I“, 

jednorázová úhrada činí 

1.000 Kč bez DPH

d)  s  uzavřením smlouvy 

o  zřízení věcného břeme-

ne mezi městem Rosice, 
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Palackého nám. 13, 665 

01 Rosice a  E.  ON Distri-

buce, a. s., F. A. Gerstnera 

2151/6, 370 49 České Budě-

jovice, jejímž předmětem 

je umístění distribuční 

soustavy – kabelové vedení 

NN na parc. č. 252/518 v k. 

ú. Rosice u  Brna, k  akci 

„Rosice, Karla IV, ka-

bel. smyčka NN, BD IV“, 

jednorázová úhrada činí 

1.000 Kč bez DPH

e)  uzavření dodatku č.  1 

smlouvy o  dílo na podli-

mitní veřejnou zakázku 

„Modernizace informač-

ního a  komunikačního 

IS MěÚ  I.“ se společností 

NDC,  s.  r.  o., se sídlem 

Karásek 2121/11, 621 00 

Brno -Řečkovice, IČO: 

25590022. Dodatek je uza-

vírán z  důvodu dodání 

novější verze obslužného 

soft waru MS Windows 

server 2019

f)  s  podáním žádosti k  rea-

lizací projektu „Podpora 

polytechnického vzdělává-

ní a  žáků nadaných v  ZŠ 

Rosice,“ který bude v  pří-

padě úspěšné žádosti fi nan-

covaný z  OP VVV, Výzva 

č.  02_18_063 Šablony II 

méně rozvinuté regiony. 

Souhlasné stanovisko se 

vydává za město jako zřizo-

vatele p.  o. Základní škola 

Rosice.

g)  s uzavřením Dodatku č. 1 

ke smlouvě č.  049920/18/

OSV o poskytnutí fi nanč-

ní podpory na poskytová-

ní sociálních služeb mezi 

Jihomoravským krajem, 

Žerotínovo nám. 449/3, 

601 82 Brno, IČ: 70888337, 

městem Rosice a  Penzio-

nem pro důchodce, p.  o., 

Kaštanová 1223, 665 01 

Rosice, IČ: 65264673. 

Předmětem je poskytnutí 

příspěvku na provoz ur-

čeného (pečovatelská služ-

ba) ve formě vyrovnávací 

platby ve výši 249.300 Kč 

za plnění závazku veřejné 

služby

3. Vzala na vědomí
a)  vyjádření JUDr.  Chlado-

vé k  územnímu opatření 

o stavební uzávěře

b)  právní posouzení 

JUDr.  Chladové k  nároku 

uplatňovaného Ing. Z. K. – 

obtěžování hlukem z  pro-

vozní činnosti průmys-

lového areálu společnosti 

SOAROS service, s. r. o.

4. Jmenovala
a)  v souladu se zněním § 102 

odst.  (2) písm.  b) zákona 

č.  128/2000 Sb., o  obcích 

(obecní zřízení), ve zně-

ní pozdějších předpisů 

a  v  souladu se zněním 

§ 167 odst.  (2) a  odst.  (6) 

zákona č.  561/2004 Sb., 

předškolním, základním, 

středním, vyšším odbor-

ném a  jiném vzdělávání 

(školský zákon), ve zně-

ní pozdějších předpisů, 

na funkční období od 

1. 12. 2017 do 30. 11. 2020 

jako zástupce zřizovatele 

do školské rady při Zá-

kladní škole Rosice:

 – pana Ing. Petra Klímu

 – pana Lukáše Volánka

5. Projednala
a)  návrh II. varianty rozpočtu 

města na rok 2019 s  dopo-

ručením zapracovat změny 

v příjmové části:

 –  položka 1340  – odpado-

vé hospodářství  – částka 

2.900.000 Kč

 –  položka 3111  – pro-

dej pozemků - částka 

3.460.000 Kč

 –  položka 4131  – převod 

z  ekonomické činnosti - 

částka 3.000.000 Kč

b)  oznámení ředitelky Mateř-

ské školy Zámecká, p.  o., 

pí Věry Božkové a  nemá 

námitek k  omezení provo-

zu – uzavření školy v obdo-

bí vánočních prázdnin, a to 

ve dnech od 27. 12. 2018 do 

2. 1. 2019

6. Ustanovila
a)  následující komise rady  – 

Komisi pro spolky a  orga-

nizace, Komisi pro životní 

prostředí, Komisi Zdravé-

ho města a  místní Agendy 

21 a Komisi škodní a likvi-

dační

7. Zvolila
a)  předsedkyní Komise 

pro spolky a  organizace 

Mgr.  Andreu Trojanovou, 

předsedou Komise pro ži-

votní prostředí Ing.  Stani-
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slava Mikeše, předsedkyní 

Komise škodní a likvidační 

pí Renatu Ludwigovou

8. Jmenovala
a)  tajemnicí Komise pro spol-

ky a  organizace pí Lenku 

Mecerodovou, tajemnicí 

Komise škodní a likvidační 

pí Danu Svobodovou

9. Rozhodla
a)  podle § 75 odst.  1, 2 a  7 

zákona o obcích, ve znění 

účinném do 31.  12.  2017, 

o  jednorázovém vyplace-

ní odměn Mgr.  Jaroslavu 

Světlíkovi a  Ing.  Františ-

ku Brimovi v  souvislosti 

se skončením funkčního 

období

10. Revokovala
a)  usnesení RM č. 90/2018 bod 

2 písm. i) ze dne 5. 3. 2018

Mgr. Andrea Trojanová

starostka

Lukáš Volánek

Pavel Mecerod

ověřovatelé

VÝPIS Z USNESENÍ
z 1. zasedání Zastupitelstva města Rosice (ustavujícího), konaného dne 1. 11. 2018

Zastupitelstvo města Rosice na 

svém zasedání dne 1.  11.  2018 

přijalo následující usnesení:

Bod č. 1, 2 a č. 3
Bez usnesení

Bod č. 4
Usnesení č. 4/1/ZM/2018:

Zastupitelstvo města Rosice 

schvaluje následující program 

zasedání zastupitelstva:

1.  Zahájení

2.  Složení slibu zastupitelů

3.  Volba zapisovatele, ověřo-

vatelů a návrhové komise

4.  Schválení programu zase-

dání

5.  Stanovení počtu členů rady 

města

6.  Stanovení počtu místosta-

rostů

7.  Určení funkcí, které budou 

členové zastupitelstva vy-

konávat jako uvolnění

8.  Projednání a  schválení vo-

lebního řádu

9.  Volba členů volební komise

10.  Volba starosty, místosta-

rosty/ů a členů rady

11.  Různé

12.  Návrh usnesení

13.  Závěr

Bod č. 5
Usnesení č. 5/1/ZM/2018:

Zastupitelstvo města Rosice 

stanovuje počet členů rady na 5.

Bod č. 6
Usnesení č. 6/1/ZM/2018:

Zastupitelstvo města Rosice 

stanovuje počet místostarostů 

na 1.

Bod č. 7
Usnesení č. 7/1/ZM/2018:

Zastupitelstvo města Rosice 

v souladu s § 84 odst. 2 písm. k) 

zákona č.  128/2000 Sb., o  ob-

cích, v  platném znění, určuje, 

že pro výkon funkce starosty 

a  místostarosty budou zvolení 

členové zastupitelstva vykoná-

vat tyto funkce jako uvolnění.

Bod č. 8
Usnesení č. 8/1/ZM/2018:

Zastupitelstvo města Rosice 

schvaluje volební řád pro volbu 

starosty, místostarostů a  členů 

rady v předloženém znění.

Bod č. 9
Usnesení č. 9/1/ZM/2018:

Zastupitelstvo města Rosi-

ce schvaluje volební komisi 

ve složení: za volební strany 

pí Olga Brzobohatá, p.  Karel 

Skácel, p.  Pavel Kříž, Bc.  Jiří 

Lokaj, pí Markéta Široká, 

Bc. Daniel Malý a za Městský 

úřad Rosice JUDr.  Jiřina Bo-

růvková.

Bod č. 10
Usnesení č. 10a/1/ZM/2018:

Zastupitelstvo města Rosice 
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zvolilo starostkou města Rosice 

Mgr. Andreu Trojanovou.

(zvolena počtem hlasů: 11 z cel-

kových 17)

Usnesení č. 10 b/1/ZM/2018:

Zastupitelstvo města Rosice 

zvolilo místostarostou města 

Rosice pana Lukáše Volánka, 

který je současně pověřen za-

stupováním starosty.

(zvolen počtem hlasů: 12 z cel-

kových 17)

Usnesení č. 10c/1/ZM/2018:

Zastupitelstvo města Rosice 

zvolilo členem Rady města Ro-

sice Mgr.  Tomáše Pexu, pana 

Pavla Meceroda a  Ing.  Petra 

Klímu.

(zvoleni počtem hlasů: 

Mgr.  Pexa 14 z  celkových 17; 

p.  Mecerod 13 z  celkových 17; 

Ing. Klíma 11 z celkových 17)

Bod č. 11 
Bez usnesení

Poznámka:

Pokud není uvedeno jinak, je 

usnesení schváleno všemi hlasy 

přítomných zastupitelů.

Mgr. Andrea Trojanová

starostka města Rosice

PaedDr. Kroupová

Bc. Veškrna

pí Ludwigová

návrhová komise

MORUŠE KRÁSNÉ, 
ZDRAVÉ I UŽITEČNÉ

Víte, že území Rosic je jed-

ním z  mála v  republice, kde 

se s  úspěchem daří rozšiřovat 

moruše zpátky do zahrad i  do 

přírody? Jejich rozmnožování 

totiž může být i pro odborníky 

velmi problematické.

Morušovník (Morus) je 

rod rostlin patřící do čeledě 

morušovníkovité (Moraceae)

dožívající se i  několika stovek 

let. Moruše černá Morus nigra, 

jejíž název pochází z  indoev-

ropštiny a  znamená původně 

ostružinu, je ovocný strom 

či velký keř příbuzný fíkům. 

Dorůstá 10 –15 m, plody jsou 

barvy černé, 2–4 cm velké, 

šťavnaté, nasládlé až sladkoky-

selé, velmi dobré chuti. Doba 

zralosti je červen  – červenec. 

Oblíbené jsou v čerstvém stavu 

nebo zpracované na kompoty, 

marmelády, víno, sirupy i suše-

né. Léčivé při zácpě, srdečních, 

jaterních a cévních chorobách. 

Brání také předčasnému šedi-

vění vlasů, zlepšují spánek či 

zklidňují mysl. Jsou význam-

ným zdrojem resveratrolu  – 

přírodního antioxidantu, kte-

rému se přisuzují významné 

léčivé účinky na řadu onemoc-

nění a  vliv na dlouhověkost. 

Morušovník bílý zase dal jmé-

no bourci morušovému, z  je-

hož zámotků se ve staré Číně 

naučili tkát velmi jemné a pře-

krásné látky.

Mimo to jsou morušovní-

ky nádherné stromy, které do 

naší krajiny patří a  poskytují 

in
fo

rm
a

ce
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ě
Ú

Foto: archiv autora

12 ROSA 12/2018



NALEZENÉ VĚCI
NA ÚZEMÍ MĚSTA ROSICE:
Bližší informace poskytne kancelář tajemníka MěÚ Rosice na tel. č.  546 492 111, 

osobně lze kontaktovat podatelnu úřadu, budova zámku, Žerotínovo nám. 1.

Datum nálezu: Nalezené věci: Místo nálezu

29. 5. 2018 dioptrické brýle v kašně na Palackého nám.

6. 6. 2018 2 klíče na ulici Havířská

9. 6. 2018 klíč od automobilu na ulici Mrštíkova

25. 6. 2018 klíč s přívěskem na Komenského náměstí

9. 7. 2018 klíč v zámeckém parku

13. 7. 2018 klíč na šňůře na ulici Boženy Němcové

24. 7. 2018 2 klíče s přívěskem na ulici Nábřeží

18. 8. 2018 svazek 6 klíčů s přívěskem na Komenského náměstí

18. 8. 2018 mobilní telefon na hřišti u kuželny

27. 8. 2018 2 klíče s přívěskem na parkovišti u zámku

29. 8. 2018 vesta a v ní svazek klíčů na ulici Husova

27. 9. 2018 mobilní telefon v zámeckém parku 

10. 10. 2018 náušnice z bílého kovu na Komenského náměstí 

12. 10. 2018 svazek 2 klíčů na parkovišti u prodejny Lidl

16. 10. 2018 klíč v zámeckém parku 

26. 10. 2018 dětská peněženka na Palackého nám. 

1. 11. 2018 jízdní kolo n a ulici Tetčická

také potravu i  úkryt různým 

druhům ptáků i  drobným ži-

vočichům. Stromy se hodí i pro 

větrolamy, netvarované živé 

ploty a  aleje. Nejkrásnější je 

však jako solitér tam, kde má 

dostatek prostoru. Moruše je 

poměrně náročná. Žádá teplou 

slunnou polohu, živnou hlu-

bokou půdu, a hodí se tedy do 

nižších a středních poloh.

My v  Rosicích máme, co se 

týká moruší, výhodu. Bydlí 

tady totiž pan Antonín Růžič-

ka, který se rozmnožování mo-

ruší věnuje už poměrně dlou-

hou dobu. Díky jeho trpělivosti 

a péči se nám podařilo rozšířit 

malé stromečky do Rosic i oko-

lí. A  nejen tam. A  kde tedy 

v  Rosicích malé moruše na-

jdeme? Na Trojici v  třešňovém 

sadu se tři s úspěchem uchytily, 

v  Aleji života mezi ořešáky se 

také dvě mají k světu, další dvě 

jsme zasadili kolem cesty u Ří-

čanského potoka, nově roste 

také v zámeckém parku, něko-

lik dalších kolem rosické Soko-

lovny a jiné jsou v soukromých 

zahradách.

Moruše v  symbolice stromů 

znamená vzájemné spojení 

a přináší domácí mír. Tak dou-

fejme, že při pěstování a obdi-

vování všech ovocných stromů, 

nejen moruší, najdeme souná-

ležitost i klidné souznění. Pane 

Růžičko, děkujeme!

Ing. Eva Králová

Odbor životního prostředí, MěÚ Rosice
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SPOLEČENSKÁ KRONIKA
MĚSTA ROSICE

Dne 13. prosince uplyne 

13 let od chvíle, kdy nás 

opustila naše drahá 

manželka, maminka, 

babička 

paní Miluše Bočková.

Kdo jste ji znali, 

vzpomeňte s námi. 

Manžel a dcery s rodinami.

Dne 3. listopadu 2018 nás navždy opustila 

naše milovaná maminka, babička, 

prababička, sestra, švagrová, tchýně a teta, 

paní Růžena Siegelová.

Děkujeme všem přátelům a známým, kteří 

se přišli naposledy rozloučit, za projevenou 

soustrast a květinové dary. Dcera a vnučka 

s rodinami.

Zavřu oči, chci zastavit čas.

Vím, že nejsi tu. Jen ve 

mně zní tvůj hlas.

Dne 18. prosince by se 

dožil 46 roků milovaný 

manžel, tatínek, syn 

a bratr, 

pan Pavel Říha

Před 14 lety tragicky zahynul pod lavinou 

hory Chan Tengri v Kyrgystánu. Tam je 

jeho hrob.

S láskou a bolestí v srdci stále vzpomínají 

manželka se synem, maminka a bratr.

sp
o

le
če

n
sk

á
 k

ro
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Dne 7. prosince by se 

dožil 79 let náš milovaný 

manžel a tatínek, 

pan Antonín Formánek.

31. prosince 2018 uplyne 

16. smutné výročí jeho 

úmrtí. Děkujeme všem, 

kteří ho měli rádi 

a vzpomenou s námi. Manželka a dcera 

s manželem.

Dne 4. listopadu 

uplynulo 7 roků, co nás 

opustil 

pan Miroslav Němec.

Kdo jste ho znali, věnujte 

mu spolu s námi tichou 

vzpomínku. Stále 

vzpomíná manželka 

a syn.

Čas ubíhá a nevrací, co vzal, jen láska, úcta 

a vzpomínky v srdci zůstávají. Dne 

13. prosince 2018 tomu bude 10 let, co nás 

navždy opustil 

pan Jiří Mazour,

a dne 15. prosince 2018 bude 6 let, co nás 

opustila 

paní Jana Mazourová.

Kdo jste je znali, věnujte jim tichou 

vzpomínku. Dcera Jana s manželem 

a vnoučaty.
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Dne 22. prosince 2015 

nás navždy opustil náš 

milovaný manžel, 

tatínek, dědeček 

a pradědeček, 

pan Karel Hort.

S láskou vzpomínají 

manželka Marie a syn 

Pavel s rodinou.

Dne 30. prosince 2015 

nás navždy opustila naše 

milovaná dcera, 

maminka, partnerka, ses-

tra a teta, 

paní Marcela Žažová.

S bolestí vzpomínají rodi-

če, partner Tomáš, děti 

Lukáš a Adélka a bratr Zdeněk s rodinou.

Dne 30. prosince to bude 

už 20 roků, co nás navždy 

opustila naše maminka,

paní Sylva Procházková.

Vzpomínáme společně na 

její obětavost a lásku, 

kterou nás po celý svůj 

život zahrnovala. Její 

ztráta nás ani po dvaceti letech nepřestává 

bolet. Vděčně a s láskou vzpomínají na 

maminku a babičku děti a vnoučata.

Dne 31. prosince to 

budou 4 roky, co nás 

navždy opustil 

pan Miloš Mecerod. 

Kdo jste ho znali, 

vzpomeňte s námi. Za 

celou rodinu manželka 

Vlasta a syn Petr.
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§
Odpověď:

Pokud Policie ČR prokáza-

la, že nehodu zavinil neznámý 

řidič, tím, že vám nedal na 

křižovatce přednost, nezavinil 

jste škodu na služebním autě 

vy, a  proto váš zaměstnavatel 

opravdu neměl oprávnění sra-

zit vám ze mzdy bez vašeho 

souhlasu svou spoluúčast.

Základními předpoklady, 

které uvádí zákon pro vznik 

povinnosti zaměstnance na-

hradit škodu, je vznik škody 

na straně zaměstnavatele, 

porušení povinnosti zaměst-

nancem při plnění pracov-

ních úkolů, existence příčinné 

souvislosti mezi porušením 

povinnosti zaměstnancem 

a  vznikem škody a  zavinění 

zaměstnance.

Váš zaměstnavatel by měl 

právo strhnout vám svou spo-

luúčast na pojistném pouze 

v  případě, kdyby byly splně-

ny všechny tyto předpokla-

dy společně, což se ve vašem 

případě nestalo. Na srážky ze 

mzdy bez vašeho souhlasu, 

neměl zaměstnavatel právo, 

ani pokud jste podepsal do-

hodu o užívání vozidla se sou-

hlasem se srážkami ze mzdy 

v  případě poškození vozidla. 

Jednak je dle mého názoru 

toto ujednání neplatné, neboť 

vzdá -li se zaměstnanec práva, 

které mu zákon, kolektivní 

smlouva nebo vnitřní před-

pis poskytuje, nepřihlíží se 

k  tomu. Ustanovení o  sráž-

kách by tedy bylo možné po-

užít pouze v případě, kdyby ke 

škodě došlo vaším zaviněním, 

případně kdybyste použil slu-

žební vozidlo na soukromé 

jízdy. Jak ale vyplynulo z vaše-

ho dotazu, nebyl jste viníkem 

nehody, váš zaměstnavatel 

neměl žádné právo strhnout 

vám částku za svoji spolu-

účast z  havarijní pojistky vo-

zidla a  proto je povinen vám 

17.500 Kč v nejbližším výplat-

ním termínu vrátit.

JUDr. Petronela Sojková

advokátka

Brněnská 555, Rosice

Tel.: 546 413 003

mob. 602 754 153

judrsojkova@gmail.com

PRÁVNICKÁ PORADNA

Dotaz:
Jsem již 15 let řidičem z povolání a mám se svým zaměst-

navatelem sepsanou dohodu o  užívání služebního vozidla 

se souhlasem se srážkami ze mzdy v  případě poškození 

vozidla.

Letos v létě mi nedal přednost zprava zjevně opilý řidič, 

který z  místa nehody ujel. Přestože mám v  autě kameru, 

nepodařilo se Policii ČR, která nehodu šetřila, tohoto ři-

diče vypátrat. Škoda na firemním vozidle byla 175.000 Kč 

a mému zaměstnavateli ji uhradila pojišťovna z jeho hava-

rijní pojistky, u které má sjednanou spoluúčast ve výši 10%. 

Pojišťovna nezaplatila celou škodu, a  v  rámci spoluúčasti 

musel zaměstnavatel uhradit 17.500 Kč, tj.  10% ze vzniklé 

škody. Tuto částku mi pak bez mého souhlasu odečetl sráž-

kou ze mzdy za minulý měsíc. Když jsem řekl zaměstna-

vateli, že na to neměl nárok, začal mi vyhrožovat, že po-

kud nezaplatím jeho spoluúčast, rozváže se mnou pracovní 

poměr.

Prosím urychleně o  radu, jestli zaměstnavatel měl nebo 

neměl právo, bez mého vědomí, srazit mi ze mzdy 17.500 Kč.

Petr K., Rosice
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OTEVŘETE SVOJE SRDCE 
A DVEŘE KOLEDNÍKŮM?

Sváteční nálada přetrvá-

vá i  po Vánocích, když Vám 

na dveře zaklepou koledníci 

a  zvěstují radostnou novinu 

o  narození Ježíše. Tříkrálová 

sbírka bude i letos tradičně pro-

bíhat v období 1.–14. 1. 2019.

Oblastní charita Rajhrad or-

ganizuje Tříkrálovou sbírku 

s úctou ke krásné tradici, kterou 

koledování přináší. Šíření křes-

ťanského poselství nespočívá 

pouze v požehnávání příbytků, 

ale také v  pomoci potřebným. 

Proto naši koledníčci s  sebou 

nosí kasičku, do které přijímají 

dobrovolné dary z jednotlivých 

domácností. Ty pak v  rajhrad-

ské charitě spočítáme a rozdělí-

me do projektů pomoci.

Letošní výtěžek pomů-

že nevyléčitelně nemocným 

v  rajhradském hospici  – hor-

ké letní dny jsou náročné pro 

pacienty i personál, proto zde 

plánujeme pořídit klimatiza-

ci. Pacientům bychom také 

rádi koupili invalidní vozí-

ky a  lehátka ke snadnějšímu 

přesunu. Nové auto pro pe-

čovatelskou službu zaručí, že 

naše pomoc se dostane do víc 

domácností. Klientům chrá-

něného bydlení pro lidi s  de-

mencí plánujeme zabezpečit 

stín na zahradě, kde rádi tráví 

čas při svých aktivizačních 

činnostech.

Díky loňskému výtěžku 

jsme v  hospici vyměnili ven-

kovní staré nefungující žaluzie 

za nové, snadno ovladatelné 

pro pacienty. Začali jsme s bu-

dováním pietního místa pro 

pozůstalé a  zakoupili jsme 

i  nové zdravotní a  kompen-

zační pomůcky pro nemocné. 

Vaše příspěvky nám pomáha-

jí růst, poskytovat kvalitnější 

péči potřebným a  zabezpečit 

pocit, že se naši pacienti i  kli-

enti cítí dobře, plnohodnotně 

a spokojeně.

Děkujeme všem dobrým li-

dem, kteří koledníkům oteví-

rají své dveře a  podporují tak 

charitní dílo.

Mária Durkáčová

koordinátorka Tříkrálové sbírky za 

Oblastní charitu Rajhrad

tel.: 736 529 319

email: maria.durkacova@rajhrad.

charita.cz

www.rajhrad.charita.cz

Oblastní charita Rajhrad
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POZVÁNKA STP ROSICE
Svaz tělesně postižených 

v  Rosicích vás zve na Miku-

lášské posezení se skupinou 

Olymp. Koná se 3.  prosin-

ce 2018 v restauraci hotelu Slo-

van v Rosicích, začátek v 17:00. 

Občerstvení zajištěno. Kdo byl 

hodný, dostane malý dáreček 

od Mikuláše a čertů.

Dále Bych vám chtěla popřát 

pěkné vánoční svátky a  mno-

ho štěstí a zdraví v novém roce 

2019. Těšíme se, že se uvidíme 

opět v  lednu 2019 v  rosickém 

kině, kdy vybereme nějaké fi l-

my na dalšího půl roku.

Za všechny členy výboru 

Jindra Jandová

Nová provozní doba veřejných WC.

V období listopad – březen budou veřejné WC v provozu od 8:00 do 18:00 hodin.
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ZUMBA SLAVILA 8. VÝROČÍ
Určitě by se našlo málo lidí, 

kteří nikdy neslyšeli slovo 

zumba. Tento taneční fi tness 

styl se stal doslova ze dne na 

den fenoménem, a  i  když její 

největší boom opadnul, my 

zumbíme dál. Letos jsme spo-

lečně oslavili již 8. výročí na-

šeho cvičení a  nebyli bychom 

to my, abychom to nevzali zase 

pěkně stylově a  v  kostýmech. 

No, a  protože naše oslava se 

termínově blížila oslavám 

100 let republiky, i my jsme se 

vyladili v  prvorepublikovém 

stylu.

Děkuji všem, kteří naše lek-

ce navštěvují, ať už celých 8 let, 

nebo jen chvíli, a věřím, že jsme 

neslavili naposled.

Ať žije zumba!

Lucie Tryhuková

Foto: archiv autorky
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ČINNOST ZÁKLADNÍ 
ORGANIZACE SNN ZASTÁVKA 
U BRNA V ROCE 2018

Naše činnost je zaměřená 

na hájení zájmů a  práv všech 

zdravotně postižených z  ce-

lého okresu Brno -venkov. 

V  první polovině roku při-

pravujeme pobytové akce pro 

zdravotně postižené. Proběh-

lo hodnocení celé činnosti za 

uplynulé období při členské 

schůzi konané 4. 5. 2018 v Za-

stávce u  Brna. Zúčastnilo se 

143 členů. Byli pozváni i  zá-

stupci OÚ v  Zastávce -pan 

starosta Petr Pospíšil, města 

Rosice – pan starosta Jaro-

slavSvětlík a  starosta Tetčic 

pan Jan Šon. Všichni hod-

notili naši práci ve prospěch 

zdravotně postižených kladně. 

Zároveň nám pomáhají spo-

lufi nancovat naše pobytové 

akce, za to jim patří naše po-

děkování. V červenci ve dnech 

14.  7.–21.  7.  2018 proběhla 

1.akce Deštné v O.H. „Rodiče 

a děti“, zúčastnilo se 50 osob, 

z  toho 18 dětí. Na programu 

bylo ranní cvičení venku, vy-

cházky do přírody, sportovní 

hry a soutěže. Uskutečnil se je-

den vlastivědný zájezd a na zá-

věr byl táborák. Děti obdržely 

drobné dárečky a  diplomy. 

Všem se akce líbila a těší se, že 

se v příštím roce opět setkají. 

Druhá akce byla na Vysoči-

ně „Horník“ Tři Studně, ve 

dnech 9. 9.–15. 9. 2018, zúčast-

nilo se 69 členů. Opět byl pro 

ně připraven hodnotný pro-

gram. Ranní cvičení venku, 

vycházky do přírody, sezna-

movaní a  závěrečný večírek 

s  maškarním bálem. Hlavní 

náplní byla výuka odezírání, 

které zlepšuje komunikaci slu-

chově postižených se zdravou 

populací. Všem se akce líbila 

a  těší se, že se opět v  příštím 

roce setkají. Třetí akce pro-

běhla na „Hotelu Permoník“ 

Nový Hrozenkov, ve dnech 

29.  9.–6.  10.  2018, zúčastnilo 

se 43 osob. Postihla nás však 

smutná událost, kdy nám těs-

ně před akcí 3 účastníci ze-

mřeli a  tím nejeli i  jejich nej-

bližší příbuzní. Tím jsme měli 

o  6 členů méně. Přesto jsme 

pokračovali v  připraveném 

programu a hlavně se opět vě-

novali výuce odezírání. Toto 

velmi dobře hodnotili ti účast-

níci, kteří sice nejsou neslyšící, 

mají jiné závažné postižení, 

ale přiučili se tomu, jak se cho-

vat a jednat s neslyšícím. Hod-

notili výuku velmi kladně. 

Akce se vydařila ke spokoje-

nosti všech účastníků. Posled-

ní akce proběhla v  Luhačovi-

cích „Hotel Vltava“, ve dnech 

5.  11.–12.  11.  2018 v  počtu 46 

osob. Přálo nám počasí, tak 

se hodně využívaly vycházky, 

navštěvovali jsme plavecký ba-

zén, solnou jeskyni i další pro-

cedury. To si účastníci hradili 

sami. Hojně navštěvovali mu-

zikoterapii přímo na středis-

ku, která napomáhá zlepšení 

pohybového aparátu. Většina 

se i  zúčastnila v  Pozlovicích 

tradice – „Ze života Martina“, 

která se tam udržuje mnoho 

let – kdy sv. Martin přijíždí na 

bílém koni i se svou početnou 

družinou. Všem se akce líbila 

a těší se na příští setkání. Tou 

akcí jsme vyčerpali všechny 

naplánované akce v  tomto 

roce. Přesto již nyní plánujeme 

a připravujeme pobytové akce 

na příští rok. Závěrem bych 

ještě chtěla moc poděkovat za 

fi nanční podporu našich akcí, 

vedení Města Ivančice a ostat-

ním drobným dárcům. Přeje-

me Vám všem příjemné pro-

žití svátků vánočních, hodně 

zdraví a osobní pohody v No-

vém roce 2019. Za výbor SNN 

v ČR Zastávka u Brna.

Procházková Alena
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DEN EKOŠKOL ANEB NENÍ 
EKOŠKOLA JAKO EKOŠKOLA

Školy zapojené do meziná-

rodního programu Ekoškola 

slaví každý rok v prvním listo-

padovém týdnu svůj den. Den, 

kdy by měly ukázat svému oko-

lí, co vše dokázaly, jak fungují 

a co to znamená být Ekoškolou. 

A proto mi dovolte pár slov pro 

oživení tohoto tématu.

Není totiž Ekoškola jako 

ekoškola. Jak už název napoví-

dá, snaží se ekoškoly o zlepšení 

životního prostředí, ekologic-

ky šetrné hospodaření a  pro-

pagaci udržitelného života, ale 

Ekoškolou se stanou, až když 

jednotlivé aktivity a akce pro-

pojí do smysluplného celku. 

Důležité pro Ekoškoly s  vel-

kým E je snaha ovlivnit u dětí 

jejich přístup ke světu, jejich 

vnímání problémů v okolí i ve 

světě a  jejich chuť se aktivně 

zapojit do dění kolem nich. 

Být zapojen v největším vzdě-

lávacím programu na světě ve-

doucím školy k  udržitelnému 

životu a  zlepšování životního 

prostředí tak klade na žáky 

a  učitele nemalé nároky. Naše 

ZŠ se bude letos pokoušet ob-

hájit již pátý titul!

Děti společně s učiteli zjišťují 

silné a slabé stránky školy a na 

základě svých zjištění plánují 

kroky k  efektivním změnám, 

jejichž dopad na zlepšení ži-

votního prostředí školy mohou 

samy pozorovat/vidět. Učí se 

komunikovat, spolupracovat, 

řešit problémy a také dosahovat 

společných vizí a hodnot, které 

si stanoví. Program Ekoško-

la tak zlepšuje svět kolem nás 

a zároveň u dětí rozvíjí schop-

nost vytyčit si cíl a naplánovat 

a realizovat cestu k jeho splně-

ní. Dodává jim odvahu přijímat 

výzvy vedoucí k reálným změ-

nám a vytváří z dětí aktivní ob-

čany. Hybatele společnosti a ne 

pouhé nástroje. Ti nejúspěšněj-

ší se pak mohou pyšnit meziná-

rodním titulem Ekoškola sym-

bolizovaným zelenou vlajkou.

Kdo se z naší školy letos na 
programu nejvíce podílí, 
zjistíte v následujícím 
seznamu:
Michal Eliáš a Barbora Něm-

cová ze 4. C,

Marek Brunclík, Filip Brunclík 

a Patrik Pliska z 5. A

Markéta Zezuláková a Adéla 

Prchalová z 6. A

Jakub Sláma, Kristýna Ma-

toušková z 6. B

Martin Kříž a Václav Hádek 

z 6. C

Tomáš Čapka a Kryštof Koc-

man ze 7. A

Daniela Drápalová ze 7. B

Simona Hubatková, Barbora 

Žáková, Viktorie Nechvátalo-

vá, Sára Hamadová z 8. A

Jan Burian a Patrik Němec 

z 8. B

Karolína Fabíková, Lenka Šol-

tésová, Monika Přinesdomů, 

Kristýna Koblížková z 9. A

Ondřej Horáček z 9. B

Zástupci z řad pedagogů:

Mgr. Adéla Kočičková 

(koordinátor

programu Ekoškola),

Mgr. Jiří Vocilka 

(zástupce koordinátora EVVO),

Mgr. Pavla Šoltésová 

(koordinátor EVVO),

PaedDr. Jaroslava Kroupová

(zástupce ředitele)

V  České republice je těchto 

škol dokonce 167. A  všechny 

tyto školy a  desítky dalších, 

ZÁKLADNÍ ŠKOLA
ROSICE | www.zsrosice.czze
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které jsou zapojené v  pro-

gramu, společně slaví svůj 

svátek po celý týden od 5. do 

9. listopadu 2018.

Program Ekoškola je fi nanč-

ně podporován ze Státního fon-

du životního prostředí.

Ekoškola v kostce:
TEREZA, vzdělávací cent-

rum z. ú., je národní koordi-

nátorkou programu Ekoško-

la v ČR

68 zemí na 6 kontinentech

17 000 000 zapojených žáků 

po celém světě

400 zapojených českých škol 

a školek

70 000 žáků v  českých ško-

lách

13  let programu Ekoškola 

v ČR

Program Ekoškola podporu-

je Ministerstvo školství, mláde-

že a  tělovýchovy, Ministerstvo 

životního prostředí, Magistrát 

hlavního města Prahy, infor-

mační centrum OSN v  Praze. 

Generálním partnerem je spo-

lečnost IKEA.

TEREZA, vzdělávací cent-

rum usiluje o to, aby se děti uči-

ly o přírodě a skutečném světě 

vlastním prožitkem, bádáním 

a poznáváním. Aby se učily na-

lézat řešení problémů a prová-

dět kroky k jejich zlepšení.

Připravila Mgr. Adéla Kočičková

POZVÁNKA NA
VÁNOČNÍ VYSTOUPENÍ

ŽÁKŮ ZŠ ROSICE

Datum: 18. 12. 2018 | Čas: 16:00–18:30 h | Místo: Zámecké kulturní centrum
Přijďte okusit vánoční atmosféru v podání našich dětí.
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DEN ZDRAVÍ
Na naší škole probíhají bě-

hem roku různé aktivity, které 

nám umožní zažít školní den 

jinak. V úterý 16. 10. to byl Den 

zdraví.

Ráno jsme přišli do naší 

třídy, kde už bylo nachystáno 

několik žíněnek. Čekala nás 

totiž přednáška s  praktický-

mi ukázkami sebeobrany. 

Místní policista s  sebou při-

nesl svůj PPH  – plný pytlík 

hraček. Měl v něm na ukázku 

přesnou maketu zbraně, ně-

jaké ty nože a  pepřový sprej, 

ve kterém byla ovšem pouze 

voda. Mluvil dlouho o  zbra-

ních a o práci u policie. Uká-

zal nám i pouta.

Následovaly ukázky ze sebe-

obrany. Byly tam mnohé tech-

niky při napadení nebo ohro-

žení. Ukazoval to na našich 

spolužácích, kteří vždy skončili 

na zemi. Sebeobrana mě moc 

bavila a  každopádně jsem se 

dozvěděla mnoho zajímavých 

informací.

Další aktivitou byla v  jiné 

třídě přednáška o  škodlivosti 

tabákových výrobků. Hlav-

ně poučné byly příběhy mla-

dých kuřáků, kteří končí na 

onkologii.

Po skončení přednášky jsme 

se přesunuli do školní tělocvič-

ny na bodyzorbing.

Tento den jsem si velmi 

užila a  získala mnoho nových 

informací.

Kristýna Dluhošová, 9. B

EKOTÝM OPĚT NA EKOFILMU
Dne 12.  10.  2018 jsme se 

s  Ekokroužkem vydali do 

Brna na EKOFILM FESTI-

VAL. Před samotným pro-

mítáním fi lmu jsme zhlédli 

nejrůznější pokusy z  VIDA 

parku týkající se ohně a vody. 

Měli jsme možnost si různé 

pokusy vyzkoušet, např.  ho-

řící pěna, prskavky hořící i ve 

vodě, prasknutí nafouknutého 

balonku zapalovačem,  apod. 

Skončilo to tím, že se zapálilo 

i pódium. A pak už následoval 

50 minutový fi lm, který byl 

o  záchraně močálů. Nakonec 

jsme se rozešli a  jeli domů. 

Moc nás to bavilo.
Za všechny účastníky – hol-

ky z 8. A

Viktorie Nechvátalová, Simona 

Hubatková, Sára Hamadová, 

Barbora Žáková
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Prosincové číslo zpravodaje 

ROSA je tady, a tak, milí čtená-

ři, dovolte několik vět i ze stra-

ny ZUŠ Rosice. Nezadržitelně 

se blíží onen hektický vánoční 

čas, ve kterém rodiče nestačí 

sladit nákupy vánočních dárků 

se všemi přípravami, tradicemi 

a  učitelé neúnavně pracují na 

všech vystoupeních, které nás 

čekají, no a žáci? Žáci zase při-

pravují seznamy pro Ježíška tak 

dlouhé a  s  tolika moderními 

slovy, že se tomu mnohdy do-

spělí nestačí divit.

Rádi bychom jmenovitě po-

děkovali učitelům, kteří při-

pravili a  osobně byli přítomni 

na oslavách 100  let republiky. 

Zazněla díky nim úvodní fan-

fára, státní hymna nebo také 

vícehlasá úprava písně „Ach 

synku, synku“, kterou měl 

Masaryk tolik rád. Velký dík 

tedy patří paní učitelce Ivaně 

Markové, Romanovi Andrlemu 

a Daliboru Maškovi. Pan učitel 

Mašek ještě v průběhu listopa-

du úspěšně reprezentoval školu 

na přehlídce dechových soubo-

rů ve Velkých Bílovicích a nyní 

už se jeho soubor připravuje na 

vánoční koncert. Jak je vidět, 

naši dechaři se jen tak nezasta-

ví, a to ještě pan učitel dokázal 

najít hráče pro hudební zpest-

ření oslav sv.  Martina na ná-

dvoří zámku v Rosicích.

Milí čtenáři, všechny vás sr-

dečně zveme na následující akce: 

v úterý 4. 12. proběhne od 17:00 

v sále ZKC Vánoční klavírní be-

sídka žáků ze třídy paní učitel-

ky Pavlíny Němečkové. Dále se 

bude ve čtvrtek 6. 12. konat Vá-

noční koncert v KD na pobočce 

v Říčanech a o týden později na 

dvou pobočkách paralelně: ve 

čtvrtek 13. 12. od 17:00 v KD ve 

Zbraslavi a od 18:00 tentýž den 

na OÚ v Omicích.

Hlavní Vánoční koncert ZUŠ 

v  Rosicích, na který se všichni 

obzvláště těšíme a  pilně při-

pravujeme, proběhne v  pá-

tek 14.  12. od 17:00 v  sále KD 

Cristal.

Pro vánoční čas pak za naši 

školu přejeme, abyste si v prů-

běhu všech příprav, vaření 

a nákupů našli alespoň chvilku 

pro sebe a své nejbližší, dokáza-

li v úměrné míře navštívit širší 

část rodiny během svátků, ale 

především prožili šťastné a ve-

selé Vánoce.

Za ZUŠ Rosice

Zdeněk Doležal
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SLOVO O ZUŠ
Základní umělecká škola Rosice, příspěvková organizace

Na schodech 239, Rosice u Brna 665 01

Telefon: 546 410 159, mobil: 608 635 096, e -mail: info@zusrosice.cz

Foto: archiv ZUŠ Rosice
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CO DĚLÁME SE 
SLUNÍČKEM
SE SLUNÍČKEM SI HRAJEME, 
ZPÍVÁME, KRESLÍME, CVIČÍME…

CO JE U NÁS NOVÉHO?
Jak plyne čas, zažíváme 

s  dětmi den po dni nové věci 

a společně si užíváme podzim-

ní dny. Máme novou prostor-

nou zahradu a  o  té bych vám 

nyní ráda napsala.

Když jsme se v dubnu dozvě-

děli, že naše zahrada bude tři 

měsíce uzavřena kvůli rozsáh-

lé rekonstrukci, neměli jsme 

z  toho příliš radost. Ale přija-

li jsme tuto zprávu pozitivně 

a těšili se na hřiště Rákosníček, 

Kuželna i na turistické výpra-

vy s  batůžky. Těch kilometrů, 

co jsme nachodili, bylo oprav-

du hodně. Pozorovali jsme 

postupně, co se děje za plo-

tem  – bagry bagrovaly, stroje 

pracovaly… A v září nás čekalo 

překvapení  – nová zahrada. 

Na Smetanové ulici máme dvě 

školky, do kterých chodí hodně 

dětí, proto jsme zahradu roz-

dělili na čtyři části, které děti 

využívají střídavě a  mohou si 

vyzkoušet obratnost, odvahu 

i zábavu na všech herních prv-

cích. Naši zahradu zdobí hod-

ně stromů a keřů, můžeme tak 

s dětmi pozorovat během čtyř 

ročních období proměny v pří-

rodě, zvláště na podzim, který 

nás okouzlil svými barvami.

Jedno říjnové odpoledne 

jsme prožili s  rodiči a  dětmi 

a  společně si vytvořili lucer-

ničku s podzimními listy. Po-

těšila nás velká účast i to, že se 

lucerničky rozsvítily v  domo-

vech dětí.

Stejně jsme rádi za dvě ma-

minky a jednoho tatínka, kteří 

k nám zavítali v rámci projektu 

„Celé Česko čte dětem“. Čas je 

drahocenný a my si moc váží-

me toho, že nám přišli pohádku 

přečíst. Uvítáme čtení po obě-

Foto: Zdeňka Makovská
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dě po celý školní rok, proto se 

těšíme na další pohádkové čte-

ní od rodičů, prarodičů, souro-

zenců, nebo i od paní starostky, 

kterou si tímto dovolujeme po-

zvat mezi nás.

Oslavili jsme narozeniny 

dětí ve třídě „Pohádka“ a „Zvo-

neček“, ale kvůli přísnému na-

řízení u  nás letos nezavoněly 

perníčky a  nesmlsli jsme si na 

zdravých dobrotách. Děkujeme 

rodičům dětí, kteří pro všech-

ny kamarády připravili drobné 

dárečky (omalovánky, obrázky, 

razítka, kuličky, zvířátka, nebo 

i  knížku věnovanou pro celou 

třídu).

Také jsme se zúčastnili ná-

boru fotbalistů. Naši před-

školáci na fotbalovém hřišti 

Slovan plnili sportovní disci-

plíny. Hravou formou se se-

znamovali s  míčovými hrami 

a odměnou za účast byla zlatá 

medaile a  náramek. Sluníčko 

nám zajistilo prima náladu, 

a tak jsme odcházeli s dobrým 

pocitem a  s  novými zážitky. 

Mnoho dětí vyjádřilo svoje 

přání být jednou fotbalistkou/

fotbalistou.

Zapojíme se do výtvarné 

soutěže „Cestujeme s  prarodi-

či“. Jsme moc zvědaví, zda se 

naše obrázky, zaslané do soutě-

že, budou porotě líbit. Nám se 

líbí moc!

Ve školce nás baví, že se 

můžeme pořád na něco těšit. 

Největší těšení už je za dveř-

mi. Mnoho dětí vzpomíná na 

loňskou návštěvu Mikuláše 

s  nebeskou a  pekelnou druži-

nou. Letos tomu nebude jinak 

a  Mikuláš již ohlásil, že zase 

letos přijde. Těšíme se na vá-

noční čas a vše s ním spojené. 

Na naší zahradě spolu s rodiči 

a  dětmi rozsvítíme vánoční 

stromeček a  věříme, že také 

rozsvítíme dobrou náladu 

v nás všech.

Přejeme krásné dny plné ra-

dosti a  pevné zdraví do roku 

2019.

Za kolektiv MŠ Zámecká,

OP Smetanova

 Zdeňka Makovská
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ZVEME VÁS DO KNIHOVNY
 www.knihovna.rosice.cz

PROSINEC

21. 12. od 17 hodin | Vánoční koncert Koledování s Dudáky Tryhuky
 Když se řekne Vánoce, snad každému z nás se rozezní v hlavě krásné vánoční písně – koledy. Jsou 

to písně laděné v duchu klidu, míru, lásky, věnované novorozenému jezulátku… Chudí pastýři 

přicházeli za zvuku zvonců stád k malému Ježíškovi, nemajíce ničehož nic krom svého stádečka 

a nějakého hudebního nástroje. Jaký jiný hudební nástroj by to mohl být než dudy, gajdy a pastýř-

ské píšťaly. Však se to dudami v koledách a v Betlémech jenom hemží a tento lidový nástroj prostě 

ke koledám a Vánocům neodmyslitelně patří.

 Proto letos knihovna opět hostí krajánky Dudáky Tryhuky, kteří vás provedou krásným, prasta-

rým příběhem zrození Páně ve svátečním a folklorním duchu, za doprovodu tohoto pozoruhod-

ného, rohatého a chlupatého hudebního nástroje. A nejen to – můžete se těšit i na dětský folklórní 

soubor Gajdůšek ze Zbraslavi.

Těšíme se s vámi na tuto sváteční událost v sále rosické knihovny.

Vaši Dudáci Tryhuci

Rezervace na tel. 546 412 300, popř. e -mailem knihovna@mesto.rosice.cz

Foto: Jarka Eliášová
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Univerzita volného času
 V prosinci se v adventních úterních podvečerech budeme setkávat s brněnskou terapeutkou Naděž-

dou Mikyskovou, která si připravila čtyři přednášky na následující témata:

 27. 11. Sourozenecké konstelace

 Tedy, jestli jsme se narodili jako první, druhý nebo třetí, zásadně ovlivňuje to, jak vidíme život, jak 

řešíme problémy, jak prožíváme city, volíme partnera a nebo pracujeme…

 4. 12. Pět jazyků lásky

Vnitřní touha po lásce je naší nejhlubší potřebou.

A když je naplněna, máme tendenci vycházet vstříc tomu, kdo nás takto sytí.

 11. 12. Za tajemstvím pohádek

Oblíbené pohádky zrcadlí v netušených rozměrech náš „životní scénář“.

Možná nám mohou pomoci tajemství našich osobních „pohádek“ rozluštit.

 18. 12. Tajemství mysli – správně si přát…

Přání neznají žádná omezení. Omezení existují jen v našich hlavách.

To, v co věřím, se uskuteční. To, v co nevěřím, se nemůže v mém životě stát.

Aneb jak je to s našimi přáními doopravdy.

3. 12. 2018–2. 1. 2019 | Výstava – Vánoce s Josefem Ladou
 Koho jiného vybrat do vánoč-

ního dílu z  cyklu Vezmi papír, 

tužku… než právě Josefa Ladu. 

Ne nadarmo jsou i v současnos-

ti jeho obrázky, ilustrující ži-

vot, tradice, zvyky a radovánky 

našich předků v  poslední části 

roku starého a začátku toho no-

vého, symbolem pravých zim 

s haldami sněhu či opravdovosti 

a duchovnosti vánočních svátků 

jak v kruhu rodinném, tak sou-

sedském. Přijďte zalahodit oku 

a sami sobě navodit pocit, že si 

zasáňkujete na rohačkách, po-

stojíte na tiché, zasněžené návsi 

společně s ponocným nebo se budete radovat v  jedné světnici se širokou rodinou (včetně kočky 

a psa) z postaveného Betlému pod vánočním stromkem… Výstava bude přístupná vždy v otevírací 

dobu knihovny.

 Knihovnice přejí všem lidem a především svým čtenářům krásné a klidné prožití 
vánočních svátků (jako z obrázků Josefa Lady) a nezapomeňte! Pod stromeček knihu…

Jarka Eliášová, Monika Rovná
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ZASTUPITELÉ A RADNÍ
ANEB POHLED NA TABLO 
ČTENÁŘSKÉHO SPOLKU

Návštěvníci knihovny se 

občas zastaví u  tabla Čtenář-

ského spolku, vy, kdo jste si 

ho ještě neměli možnost pro-

hlédnout, najdete ho třeba i na 

webu knihovny v  záložce Fo-

togalerie. Na jednotlivé foto-

grafi e se dá kliknout a vážené 

muže si můžete prohlédnout 

pěkně zblízka. Je tu letopo-

čet 1890 a mezi muži není ani 

jedna žena. V té době se ženy 

staraly o  své muže, praly jim 

ty košile, co mají na fotografi -

ích, tetelily se v jejich váženém 

stínu a tím přispívaly k blahu 

různých spolků té doby měrou 

nejvyšší.

Současné ženy si tu a  tam 

u  tabla nad touto skutečností 

postesknou, ale ví, že tenkrát 

byly takto role rozdělené a bez 

žen tvořících toto význam-

né zázemí, by Rosice jistojistě 

nevzkvétaly.

Nedávno jsem na FB knihov-

ny psala pár řádků o  tom, že 

u  kolébky rosické knihovny 

stály dobré sudičky a  knihov-

na od svého založení, tedy od 

sloučení knihoven několika 

spolků (čtenářský, hasičský 

a  sokolský) jenom kvete, dob-

ře se jí daří a má velké štěstí na 

vedení. A tím myslím na vede-

ní nejvyšší, na starosty, radní 

a zastupitele, napříč staletími.

Těmito řádky chci poděko-

vat za přízeň, zájem a  dobrou 

vůli, kterou projevovalo ve-

dení města v  minulém období 

a budu přát knihovně vše dobré 

i nadále, tedy dobré řízení, kte-

ré nyní bude spočívat v  pev-

ných dámských ručkách první 

starostky.

(Poděkování správě zámku 

za zápůjčku tabla, Aleši Palkovi 

za zpracování fotografi í a Rad-

ku Eliášovi za umístění tabla na 

web www.knihovna.rosice.cz)

Monika Rovná

MARYŠA ANEB MÁLEM TEKLA 
KRVJA V KNIHOVNĚ

Mně vám to nedá, abych vám 

nepovykládala, jak probíhají 

přednášky na UVČ. V prvním 

bloku věnovaném bylinkám se-

děly účastnice v tichosti, se zá-

jmem sledovaly každé slůvko, 

obrázek a rady. O to víc mě tyto 

studentky překvapily, s  jakou 

vášní se vrhly na literární blok. 

Svatou Kateřinu ponechaly její-

mu tragickému osudu, ale Ma-

ryša je rozvášnila tak, že jsem 

byla překvapená kolik „teho“ 

citu, pocitů a  emocí, dokáže 

drama 120 let staré vzbudit.

Co vám budu vyprávět, 

posluchačky se rozdělily na 

dva tábory, kdy jeden byl při 

Maryše a  druhý při Vávrovi. 

Jedna část schvalovala vraždu 

Vávry, druhá Vávru litovala. 

Já jsem si šla přečíst doslov, 

abych se ujistila, jak to tenkrát 

bylo. Kolik Maryší, Francků, 

Vávrů, všech, co neměli v  ži-

votě štěstí, rodinné zázemí, 

lásku, sílu, naději, kolik osu-

dů, tolik lidí.

A  tak nechám marnéch řečí 

a  přestanu Maryši šlapat na 

krk, protože každý má na sobě 

pírko a nemá cenu se vohlížet, 

a répat, ale máme sméšlet jeden 

s druhým dobře.

Monika Rovná
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JAK NAŠE MĚSTO SLAVILO 
STÉ VÝROČÍ REPUBLIKY
Koncem října žila celá naše země oslavami stého výročí založení naší samostatné 

Československé republiky. Media připomínala historii nelehkých bojů za vznik nového 

státu na poli politickém, diplomatickém i  válečném. Rosičtí občané měli kromě toho 

možnost aktivně se zúčastnit několika akcí, které připravilo Kulturní a informační centrum 

města Rosice s názvem Rosice slaví s republikou ve dnech 19. až 28. října.

Zmíním se jen o  událos-

tech hlavního dne 27.  října, 

kterých jsem se zúčastnil. 

Velmi důstojné bylo z  vý-

chovného pohledu zasazení 

památné lípy představiteli 

města před Základní umě-

leckou školou Rosice, kde 

paní Sůkalová s  manželem 

přivedla také oddíl skautů, 

kteří statečně odolávali deš-

ti. Zazněly fanfáry a  státní 

hymna, kterou zazpívali žáci 

hudební školy. Při této pří-

ležitosti nemůžeme se však 

moc chlubit stavem tří lip za-

sazených před sto lety.

Důstojný byl pietní akt po-

ložení věnců u  pomníku pre-

zidenta T. G. Masaryka, který 

měl na vzniku samostatného 

státu největší zásluhu. Salvy 

legionářů v  dobovém oblečení 

dodaly setkání mimořádný ráz.

Bohatý program byl při-

praven návazně na zámeckém 

nádvoří ukázkami legionářské 

výstroje a  výzbroje i  historic-

kých vozidel. V Zámeckém kul-

turním centru Rosice pokra-

čovalo vystoupení válečných 

veteránů z Březníka, včetně po-

pisu tehdejší výstroje a zbraní. 

Velmi poutavá byla módní pře-

hlídka Jak šel čas, kde se pro-

mítlo dobové odívání tak, jak 

Položení věnců u pomníku TGM Foto: archiv KIC
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se měnilo od roku 1918, na níž 

se podílela Dobová móda Telč. 

Líbily se mi třeba dámské klo-

bouky a  kostýmy z  dvacátých 

let, které předvedly pohledné 

seniorky.

Poučná byla, zvlášť pro děti 

a  mládež, výstava s  názvem 

Návrat do minulosti, kde bylo 

k  vidění mnoho předmětů, 

které se používaly v době vzni-

ku republiky. Dnes už se totiž 

nesetkávají s  mlýnky na kávu, 

hmoždířem nebo třeba s  val-

chou. Cenné bylo to, že k  pes-

trosti výstavy přispěli zapůjče-

ním exponátů rosičtí občané. 

Překvapením bylo, že se tam 

objevily např.  také tabulky bý-

valých významných institucí 

jako Rosicko -oslavanských 

dolů (včetně hornických kaha-

nů a uniformy) a také bývalého 

Okresního úřadu Rosice. Při-

pomenuty jsou podniky jako 

Rosické sklárny, Drukocel či 

Dřevoděl. Za prohlédnutí stojí 

zdařilé záběry z okresního cvi-

čení sokola z  roku 1920, z his-

torie školy, z  osvobození Rosic 

v roce 1945 a zvlášť z návštěvy 

prezidentů T. G. Masaryka 

v  roce 1928 a  Edvarda Bene-

še v  roce 1936. Základní škola 

ukazuje výtvory svých žáků 

kresbami vývoje znaků Česko-

slovenska. Nevšední je možnost 

nahlédnout do městské kroniky 

nebo přečíst si něco z dobového 

tisku o  problémech tehdejšího 

života lidí.

Nechyběla hudba, kterou za-

jistila hudební skupina Shots 

z  Jihlavy, ani taneční vložka. 

Komentáře k  jednotlivým 

částem stručně uváděla paní 

Jaroslava Eliášová. Celý roz-

sáhlý soubor jednotlivých akcí 

zajímavě a  výstižně projekto-

vala, obětavě zorganizovala, 

mnohdy i  fyzicky realizovala 

kulturní referentka KIC paní 

Jarmila Helsnerová. Zmobili-

zovala aktivitu občanů k zapůj-

čení mnoha různých dobových 

předmětů denní potřeby i pra-

covních nástrojů. Podařilo se jí 

získat účast regionálních kul-

turních institucí k  účinkování 

v  Rosicích. Podstatné je to, že 

se podařilo poskytnout působi-

vé, reálné podněty k tomu, aby 

se prohloubila u  mládeže úcta 

k  práci našich předků a  u  ob-

čanů posílení hrdosti ke svému 

městu pozitivními činy minu-

lých let.

Za pěkné připomenutí vý-

znamných výročí zajímavými 

formami zaslouží organizátoři 

poděkování, k  němuž se při-

pojuje válečný veterán z  mise 

v Koreji, 

plukovník v.v. Antonín Malach

Položení věnců u pomníku TGM Foto: archiv KIC
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REPUBLIKOVÉ KULATINY
Stejně jako na mnoha mís-

tech naší republiky, tak i v Ro-

sicích se o posledním říjnovém 

víkendu slavilo. V  tomto pří-

spěvku se nechci rozepisovat 

o  programu nebo průběhu 

akce, spíš bych chtěla vyjád-

řit své pocity, které jsem měla 

při přípravě těchto oslav, pře-

devším výstavy Návrat do 

minulosti.

S  pomocí rosických obča-

nů se mi podařilo shromáždit 

mnoho dobových předmětů, 

převážně z  kuchyní našich 

babiček, a  obsáhlou sbírku 

fotografi í z  rosické historie 

a  rodinných alb, která se stala 

jádrem výstavy. Nakonec jich 

byla taková spousta, že se do 

expozice všechny nevešly. Tato 

jedinečná fotografi cká výpo-

věď rosické minulosti určitě 

nezapadne a  svůj prostor ještě 

dostane.

Touto cestou bych chtěla ve-

lice poděkovat všem, kteří se 

zapojili do shromažďování ex-

ponátů. Váš zájem a ochota mě 

velmi potěšily a  mile překvapi-

ly, protože ani v  nejsmělejších 

představách jsem nepočítala 

s  takovým ohlasem a  zájmem. 

Proto ještě jednou mnohokrát 

děkuji za pomoc a  inspirativní 

chvíle, které jsme společně strá-

vili studováním a  prohlížením 

těchto „skvostů“, které se ná-

sledně na více než dva týdny za-

bydlely v sále zámeckého centra.

Návštěníci výstavy na foto-

grafi ích nacházeli sebe nebo 

členy svých rodin, místa a bu-

dovy, které dnes už neexistují 

nebo vypadají úplně jinak. 

V  přívětivé atmosféře jsme 

u  šálku čaje pobesedovali 

o  minulých časech a  společně 

si prohlédli třeba dobové no-

viny a  tiskoviny nebo originál 

rosické kroniky.

Velké díky také patří všem, 

kteří se podíleli na přípravě 

i  programu slavností. Je to 

především místní skautský 

oddíl ESOX, který se bravur-

ně zhostil úlohy čestné stráže 

při sázení lípy republiky, zá-

kladní umělecká škola, která 

obohatila program mimořád-

ným hudebním vystoupením, 

dále základní škola, Rosické 

TS, správa zámku a  klub se-

niorů. V  neposlední řadě 

chci zmínit také spolupráci 

se Zdravým městem Rosice 

a městem Rosice.

Jarmila Helsnerová

Foto: archiv KIC Rosice
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ROSICE SLAVÍ S REPUBLIKOU
Vzpomínky na to, co už 

v Rosicích neuvidíte, a taky na 

ty, které už nepotkáte.

Rosice na fotografi ích během 

sto let v úžasné atmosféře prvo-

republikové kavárny.

To vše doplněno módní pře-

hlídkou s  dokonalým výkla-

dem o historii módy za sto let.

Přehlídka byla skvělá, kon-

čila vesele a  s  obrovským 

potleskem.

Chtěli jste se vrátit v  čase 

a oslavit sto let republiky?

Nám se to podařilo se vším 

všudy – našly jsme se s mámou 

i na fotografi ích.

Chtěla bych poděkovat všem, 

kteří fotografi e poskytli, a tuh-

le akci tak podpořili.

Miluše Koudelová

VÝZVA! HLEDÁME FOTO!
Vášniví fotografové a fotografk y, archiváři, pamětníci i současníci bděte! Je ten správný 

čas vybrat vaše snímky současných Rosic a zasílat je na mailovou adresu zkc@kic.rosice.

cz. Ti z vás, kteří upřednostňují klasické fotky, je můžou odevzdat přímo v kanceláři KIC 

Rosice. Snímky budou shromažďovány a následně vybrány tak, aby utvořily ucelený obraz 

našeho města. Jak teď vypadá naše město? To uvidíme na lednové výstavě, jejíž vernisáž 

proběhne v prostorách Zámeckého kulturního centra.

Foto: archiv KIC Rosice
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MEDAILE PRO OBYVATELE 
PENZIONU PRO DŮCHODCE ROSICE
PANA LADISLAVA RŮŽIČKU

V  krásných prostorách 

zámku v  pražské Tróji došlo 

9.  10.  2018 k  historicky první-

mu ocenění práce zaměstnanců 

SŽDC, kteří celé roky odváděli 

náročnou a často velmi nebez-

pečnou práci. Medaile – čestná 

vyznamenání za věrnost a  zá-

sluhy obdrželi ocenění z rukou 

generálního ředitele SŽDC 

Bc.  Jiřího Svobody, MBA a ře-

ditele HZS SŽDC Ing.  Davida 

Soukupa.

V letošním roce, 65 let od za-

ložení organizace profesionál-

ních drážních hasičů, byli me-

dailemi oceněni lidé, kteří svou 

pílí, pracovitostí, poctivostí 

a touhou pomáhat přispěli mi-

mořádným způsobem k rozvoji 

hasičského řemesla na dráze.

Jedním z  oceněných byl 

i  pan Ladislav Růžička, kte-

rý u  HZS pracoval v  letech 

1957–1992 z toho od roku 1973 

až do odchodu do zasloužené-

ho důchodu v  roce 1992 jako 

velitel jednotky. Pan Růžička, 

který pamatuje prakticky ce-

lou éru profesionálních hasičů 

na dráze, obdržel medaili „Za 

zásluhy“ za svou dlouholetou 

činnost, kterou významně při-

spěl k rozvoji HZS, i za aktivní 

zájem o  jednotku po odchodu 

do důchodu.

Vzhledem ke zdravotnímu 

stavu se pan Růžička nemohl 

zúčastnit slavnostního pře-

dání v  Praze. Ocenění za něj 

převzal současný velitel HZS 

SŽDC Brno pan Blažek. Dne 

19.  10.  2018 byla za přítom-

nosti některých kolegů panu 

Růžičkovi medaile dodatečně 

předána v  našem penzionu 

v Rosicích.

Ráda bych touto cestou panu 

Růžičkovi poblahopřála k  vý-

znamnému ocenění jeho dlou-

holeté práce a popřála mu pev-

né zdraví do dalších let.

Bc. Jana Tomšíková

ředitelka
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ROSICKÉ HODY?!

Pár nadšenců z nás ve spolupráci s KICem se snaží o zavedení hodů v Rosicích.

Sháníme stárky!

Pokud je ti mezi 13-30 lety a měl/a bys zájem, ozvi se nám na

e -mail: hody.rosice@seznam.cz

Vůbec nezáleží na tom, jestli s tím máš nějaké zkušenosti.

Těšíme se na tebe, pojď do toho s námi! Bude to legendární 
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AKČNÍ ZÁVĚR ROKU
Školní rok už je v  plném 

proudu a  skauti z  rosického 

oddílu jdou téměř z  akce do 

akce. Ani závěr roku není vý-

jimkou. Hned v  prvním listo-

padovém víkendu se vydaly 

skautky Neonky do Třebíče. 

Počasí jim příliš nepřálo  – to 

jim ale nemohlo vadit  – naše 

skautky jsou totiž nepromoka-

vé. � A navíc si pro tento případ 

naplánovaly návštěvu ekotech-

nického centra Alternátor. Na 

vlastní oči tak mohly sledo-

vat třeba cestu elektřiny nebo 

zjistit, které domácí spotřebiče 

toho doma nejvíc „zbaští“. Hol-

ky si užily i spoustu legrace na 

malé horolezecké stěně nebo 

při tréninku akrojógy na při-
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Foto: Petr Sůkal
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BETLÉMSKÉ SVĚTLO PŘIVÁŽEJÍ
I ROSIČTÍ SKAUTI

Přijďte si pro Betlémské světlo na Palackého náměstí 
v pátek 21. prosince 2018 od 16:30 hod.

Mimo jiné se můžete těšit i na drobné pohoštění.

lehlých žíněnkách. Na závěr si 

vyzkoušely interaktivní kouli, 

která zobrazovala třeba vznik 

bouřky, jak je to s  hurikány 

nebo jaké je na planetě pokrytí 

Facebookem.

Když se počasí trochu 

umoudřilo, prohlédly si také 

místní židovský hřbitov a  ne-

dalekou baziliku sv.  Prokopa, 

mimochodem obě památky 

jsou zařazeny na seznam světo-

vého dědictví UNESCO.

Gepardi si zase užili poho-

dové deskovkářské odpoledne, 

při kterém se naučili několik 

dalších nových her. Měli také 

možnost splnit si další body do 

svých skautských stezek.

Významnou akcí, kterou jsme 

absolvovali, byl také kašpárkov-

ský Strašidelný bál. Kdo jste na 

něm byli, jistě vás zaujala mo-

derátorská dvojice. Ta se rekru-

tovala z  našich skautských řad. 

Palačinka a  Lukas nás celým 

strašidelným odpolednem pro-

vedli a  troufám si tvrdit, že se 

svého úkolu zhostili výborně.

Celý oddíl také vyrazil na 

víkendovou akci. Z kapacitních 

i praktických důvodů jsme byli 

rozděleni na dvě části. Jako 

první se vypravila dívčí část, 

tedy Sovičky a  Neonky, do 

Brna objevovat krásy naší jiho-

moravské metropole. Klučičí 

půlka se na přelomu listopadu 

a  prosince vydala na stranu 

opačnou. Zázemí jim poskytla 

jihlavská skautská klubovna, 

odkud vycházeli na výlety do 

bližšího i vzdálenějšího okolí.

Se závěrem roku se blíží dal-

ší dvě tradiční akce. Tou první 

bude v  půlce prosince oddí-

lová besídka, na které si pře-

dáme dárečky a  vyzkoušíme 

vzorky cukroví, a  tou druhou 

bude Betlémské světlo. Opět 

se s  námi budete moci potkat 

u rosického vánočního platanu. 

Pokud si budete chtít Betlém-

ským světlem projasnit před-

vánoční čas, přibalte si nějakou 

tu svíčku a  skleničku. Těšit se 

můžete i  na vánoční perníčky 

se skautskou tématikou z  díl-

ny našich šikovných světlušek 

a skautek.

Závěrem děkujeme za pod-

poru i  příjemnou spolupráci 

všem, se kterými jsme mohli 

v průběhu roku spolupracovat, 

zejména to byli město Rosice, 

rosická farnost sv.  Martina, 

Zdravé město Rosice, KIC Ro-

sice, RC Kašpárkov, SVČ Rosi-

ce. Těšíme se na další společné 

akce!

Všem přejeme pohodové 

prožití Vánoc a  úspěšný vstup 

do nového roku.

Petr Sůkal

www.esox.skauting.cz

https://www.facebook.com/

oddilesoxrosice/

Foto: Petr Sůkal
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CO NOVÉHO V SVČ ROSICE

Rezervace, informace a přihlášky na tel.: 511 112 140, mob.: 603 834 762,

e -mail:info@svcrosice.cz., www.svcrosice.cz

najdete nás v severním křídle ZÁMKU v Rosicích, Žerotínovo nám. 1
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AKTUÁLNĚ
SVČ ROSICE PŘIJME PEDAGOGA VOLNÉHO ČASU

Hledáme:

pedagogickou posilu do našeho týmu, minimální vzdělání je SŠ s maturitou

vedoucího sportovních (zejména fl orbalu) a technických kroužků

možnost celého i polovičního úvazku

Výhodou:

znalost PR

řidičský průkaz

Náplň práce:

vedení zájmové činnosti

pořádání táborů, pobytů, víkendovek a lyžařských kurzů

administrativa a dokumentace týkající se naší činnosti

organizace akcí pro veřejnost

komunikace s rodiči, učiteli, ale i s veřejností a s médii

jednou týdně večerní služba na SVČ

povinnost průběžně se vzdělávat

Nabízíme:

pracovní úvazek dle domluvy

pružnou pracovní dobu

nástup dle dohody (ale ideálně 1. 3. 2019 nebo dříve)

odpovídající mzdové ohodnocení

8 týdnů dovolené

množství zaměstnaneckých výhod (stravenky)

skvělý kolektiv, kde nic není problém

Přihlášky by měly obsahovat:

váš životopis

nástin možností vaší pedagogické činnosti (návrh nových kroužků a akcí, které byste mohli na-

bídnout a organizovat)

Přihlášky zasílejte do středy 12. 12. na email: reditelka@svcrosice.cz nebo poštou na SVČ Ro-

sice, Žerotínovo nám. 1, Rosice u Brna 665 01. Osobní pohovory s vybranými uchazeči proběh-

nou v pondělí 17. 12. v odpoledních hodinách.
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ZPOVÍDÁME NAŠE EXTERNISTY
Ivana Poláková,
vedoucí kroužků Šikulky Vysoké Popovice, Dramaticko -taneční kroužek Vysoké Popovice

Co tě motivuje k vedení 

kroužku?

Mám ráda improvizaci. 

S dětmi pracuji přes dvacet let. 

Snažím se je rozvíjet po všech 

stránkách. Učím na prvním 

stupni. Kroužek je pro mě rela-

xace a možnost děti poznat bez-

prostřední a hravé.

Tvůj nejhezčí zážitek v kroužku?

Krásných zážitků mám hod-

ně. Vybrala bych country vy-

stoupení v  Brně na vánočních 

trzích. Je to asi i  tou vánoční 

atmosférou kolem.

Určitě bych ještě uvedla ka-

ždý konec kroužku, kdy děti 

brblají, že už musí jít domů.

Jak trávíš svůj volný čas ty, 

když se zrovna nestaráš o vol-

ný čas svých svěřenců?

Odpočívám u  knížek, tvoře-

ní všeho druhu a  poslouchám 

hudbu. Mám ráda přírodu 

a  trampování. Pořádám akce 

pro děti např.  Cestu pohád-

kovým lesem ve Vysokých Po-

povicích. Jezdím na pobytové 

tábory. Nudu neznám 

PŘIPRAVUJEME

Lyžařský pobyt v Bílých Karpatech – Chata Lopata
 Ubytování v nově zrekonstruované chatě v pokojích pro 5–8 osob blízko lyžařského svahu. V ceně 

ubytování je plná penze v místě ubytování. Svah přímo u chaty je určen pro začátečníky a mírně 

pokročilé lyžaře a snowboardisty. 950 m od chaty je svah pro pokročilé lyžaře.

Cena 4 800 Kč dospělí, 3 950 Kč děti. Záloha 2 000 Kč do 31. 12. 2018.

Cena obsahuje dopravu tam i zpět, plnou penzi, lektora, večerní program, zdravotnický dozor.

 Přihlášky a podrobné informace: Miroslava Murycová, mobil: 734 468 001, murycova@svcrosice.cz.

Foto: archiv SVČ Rosice
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OHLÉDNUTÍ
SVČ RUBIKO A OSEK V ČECHÁCH

Středisko volného času Rosi-

ce přivítalo listopad ve velkém 

stylu!

Přestože nejdiskutovanější 

rosickou událostí posledních 

týdnů a  měsíců zřejmě stále 

ještě zůstávají komunální vol-

by a  nové složení vedení měs-

ta Rosic, za tribunami tohoto 

politického kolbiště se život 

nezastavil. Ba právě naopak. 

Jako skuteční rytíři totiž vyjeli 

v  měsíci říjnu pracovníci ro-

sického střediska volného času 

šířit slávu a důvtip na spřežení 

čítajícím celkem 136 koní do 

západočeského Oseku. V rámci 

evropského projektu BIBS tak 

zpříjemnili již poněkolikáté 

celé dva dny žákům základ-

ních škol jejich všední školní 

den a ukázali jim nový, hravější 

pohled na svět. Na 250 dětí pře-

vážně z vyloučených nebo jinak 

znevýhodněných lokalit a  ro-

din čekala dopolední kvízově-

-poznávací hra s  tablety, při 

které děti mohly uplatnit nejen 

svůj důvtip, ale také své tech-

nické a  orientační dovednos-

ti, v  dalším čase se seznámily 

s  některými novými deskový-

mi hrami, vyzkoušely si také 

naši letošní novinku – grafi cky 

programovatelné roboty s  čes-

koamerickým pasem, ozoboty. 

Myslím, že nebudu přehánět, 

pokud celou akci označím za 

velmi povedenou – vždyť nad-

šení i radost z dětí sálala nejen 

během samotné akce, ale i poz-

ději, při neplánovaném setkání 

během prohlídky sídliště s roz-

poruplnou pověstí, Chánov 

u Mostu.

Standa Oplatek

DRAK PŘILÉTL DO ROSIC
V  průběhu podzimních 

prázdnin se konal příměstský 

tábor s opravdovým drakem – 

Dračí sluj. Hned na úvod je 

potřeba říci, že účastníci ani 

vedoucí to zdaleka nemě-

li lehké  – ba naopak. Jako by 

se hned první den ráno proti 

nim všechno spiklo. Poté, co 

se čarodějnice Mága, obr Ma-

touš a  skřítek Bonifác vysmáli 

drakovi Bahňákovi, protože 

strašně prděl (kdo by taky ne-

prděl, kdyby jedl pořád jenom 

maso z  princezen), stalo se to, 

co nikdo nečekal. Drak Bahňák 

ukradl v  návalu hněvu kou-

zelnou fl étnu, která přivolává 

slunce a pěkné počasí, což způ-

sobilo, že všichni účastníci se 

během prvního dne museli trá-

pit s neustávajícím mrholením 

a poměrně slušným bahenním 

obalem na svých botách. Pro-

tože se však kromě přechodu 

bažiny a  souboje s  obrovským 

huňatým pavoukem nic váž-

nějšího nestalo, sešli se všichni 

účastníci také druhý den. Po 

drobných cestovních lapáliích, 

Foto: archiv SVČ Rosice
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JAKO ŠTIKY VE VODĚ
Během měsíce října a listopa-

du proběhla také řada dalších 

akcí. Rosičtí mladší chlapci 

hrající za tým Štiky Rosice se 

zúčastnili hned dvou turnajů 

v  rámci fl orbalové ligy Mezi 

městy v  Brně a  v  Ivančicích. 

Přestože jejich výsledky se zřej-

mě nezapíší zlatým písmem na 

stránky sportovních kronik, je 

potřeba vyzvednout neuvěři-

telnou bojovnost celého týmu, 

který navzdory tomu, že pro 

většinu hráčů je fl orbal spor-

tem zcela novým, prokázali 

i v těch nejtěžších a výsledkově 

téměř beznadějných zápasech 

neuvěřitelnou vůli a bojovnost, 

díky které se postupně dokáza-

li vyrovnat i týmům nejlepších. 

Výraznou oporou jim v  tomto 

boji byli také brankáři Tomáš 

Hoff mann a  Alex Onderka, 

kteří si (ač věkově ze všech 

nejmladší) zaslouženě odváží 

z  turnaje v  Ivančicích ocenění 

pro nejlepší brankáře. Je vidět, 

že pojmenování po vodním 

dravci si tento tým zcela jistě 

zaslouží.

Standa Oplatek

halucinacích z vyčerpání i kou-

zelných bylin se nakonec všich-

ni účastníci zdárně doslova 

doplazili na Trojici, kde fl étnu 

ke štěstí všech našli. Drak sice 

uletěl (doslova), a  neměli jsme 

proto možnost jej exemplárně 

ztrestat, to však všem účast-

níkům nedokázalo vzít radost 

z dobře vykonané práce za zá-

chranu rosických občanů. Tím-

to bych chtěl poděkovat všem 

účastníkům, že se do hledání 

pustili s  neutuchající vervou. 

A pokud byste na oslavu někdy 

potřebovali zajistit pěkné poča-

sí, fl étna je k zapůjčení u ředite-

le SVČ Rosice (půjčovné indi-

viduální dle možností žadatele 

a rozsahu akce).

Standa Oplatek

ROSICKOU NOCÍ 2018
Je pátek podvečer, mám po 

práci a  doma mě nikdo neče-

ká. Nemám doslova do čeho 

píchnout, a tak se toulám uli-

cemi. Procházím město zasti-

žené konjunkturou, čekající 

na proklamované obrození 

z rukou nového vedení radni-

ce. Zrovna míjím místo, kde 

dozajista vyroste ta občany 

toužebně očekávaná a  ne-

zbytná sportovní hala, když 

mé rozjímání vyruší skupina 

mládežníků.

Opouštím svou naivně zide-

alizovanou mysl a vracím se do 

reality všedního dne potemně-

lých Rosic. Děti nedělají nijak 

velký povyk, ale i  na první po-

hled je znát, že mají naspěch. 

Nejsem špeh, špión či zvědavec, 

ale jeden dva zbloudilé pohledy 

směrem k  partičce školáků mi 

napoví, že hrají nějakou hru. 

Foto: archiv SVČ Rosice
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Budu -li upřímný, vlastně poně-

kud zvědavý jsem. Nevím, jak 

jinak bych vám totiž mohl vy-

světlit, že namísto mého ducha-

prostého večerního programu 

civím na skupinku dětí, kteří se 

intenzivně snaží rozluštit jakou-

si šifru. Šifrovací hra v Rosicích? 

Takovéto akce se konají spíše 

v Brně, napadá mě.

Okamžitě mi na mysli vy-

vstane hořká myšlenka. Proč 

jsou tyhle hry jen pro děti? To 

my, dospělí, už nemáme právo 

si hrát a  soutěžit? V  tu chvíli 

můj zklamaný výraz zachytí 

opodál stojící holčička. Nejspí-

še trpí ambicí stát se mentalist-

kou a číst lidem myšlenky.

„Pane, jestli si chcete taky za-

hrát, běžte honem na zámek, za 

chvíli startuje dospělá kategorie!“

„Cože to startuje?“ ptám se jí 

zcela vykolejeně.

„No přece Rosickou nocí! 

Ta šifrovací hra. Vy to nezná-

te? Vždyť je to už dvanáctý 

ročník!“

„A to se může přihlásit kdo-

koliv?“ reaguju ještě hloupěji 

než prve.

„Jasně že jo. Středisko volné-

ho času Rubiko hru pořádá pro 

tříčlenné týmy dětí i dospělých. 

Letos se prý přihlásilo rekord-

ních 54 týmů. Tak neváhejte 

a  běžte, ať to neprošvihnete, 

první šifra je formou divadelní 

scénky!“

Děvčeti v  rychlosti děkuji za 

radu a vyrážím směr Rubiko. Ne-

budu přece trávit čas přemítáním 

nad hloupostmi, raději se vrhnu 

do luštění šifer Rosické noci.

Neznámý kolemjdoucí, účastník 

šifrovací soutěže Rosickou Nocí

Děkujeme za krátký úvodní 

text soutěžícímu a na mně zbý-

vá jen doplnit výsledky 12. roč-

níku hry Rosickou nocí:

V kategorii dětí je fi nální 

pořadí takovéto:

1. místo: tým Minový želvy, ve 

složení Nikola Binková, Kristý-

na Brůžová a Jakub Dvořák

2. místo: tým Bobani, který 

tvoří Michaela Malá, Bety Fia-

lová a Julie Matoušková

3. místo: tým Miss, tedy Aneta 

Kapounová a Sára Dusílková

Starší kategorie dopadla 

takto:

1. místo: Outsideři, za které 

soutěžily Martina Dočekalo-

vá, Petra Kocmanová a Valerie 

Vladíková

2. místo: Tvoje mama, ve slože-

ní Dušan Horňák, Michal Hor-

ňák a Kateřina Horňáková

Třetí místo v kategorii starších 

kvůli rovnosti časů několika 

týmů nebylo uděleno.

Zuzana Klusková
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Foto: archiv SVČ Rosice
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RODINNÉ CENTRUM 
KAŠPÁRKOV
Přihlášky a informace na www.kasparkov.cz, tel: 603 927 145, 

email: info@kasparkov.cz

Najdete nás v pravém křídle rosického zámku, Žerotínovo nám. 1, 

dveře úplně vpravo. Zvoňte na „Sál“ nebo „Herna“.

OHLÉDNUTÍ
LEVANDULOVÉ TVOŘENÍ

V říjnu to na zámku zavoně-

lo, a  ne ledajak. Přímo levan-

dulově! Přestože nejsem přímo 

příznivcem levandulové vůně, 

zavítala jsem s dcerkou Eliškou 

na vyrábění rodičů s  dětmi, 

protože jsme byly zvědavé, co 

se bude v herničce dít a co pro 

nás Lenka Jílková připravila.

Mohly jsme si zhotovit více 

výrobků. Na jednom stole byly 

průsvitné barevné organzy, 

které si děti mohly naplnit le-

vandulí a  potřpytit lepidly, což 

vypadalo zajímavě. Vznikaly 

originální „pot -pourri“. Po za-

schnutí byl jednoduchý dáreček 

na světě a vypadalo to… No úpl-

ně jako z farmářského trhu. Kdo 

chtěl, mohl si vyzkoušet vyrobit 

mýdlo. Mýdlo z glycerinu s aro-

ma olejem, případně barvivem. 

Nás nejvíce zaujalo šití polštář-

ků s výplní a dekorem jak jinak 

než levandule. Přestože jsme si 

objednaly látku na ušití jedno-

ho polštářku, odnášely jsme si 

tři. Ten poslední se přeměnil na 

dekorativní pytlík, na který jsme 

našily zelené a  fi alové korálky, 

aby to mělo pomyslnou tečku 

za naším tvořivým dnem a aby-

chom si ho mezi ostatními, které 

byly na stole, poznaly.

Děkujeme Lence Jílkové, kte-

rá nás na dílnu pozvala a která 

vše nachystala, nakoupila a při-

pravila. Nejen to, dokonce všu-

dypřítomnou levanduli také 

vypěstovala!

Zdeňka Makovská
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Foto: Zdeňka Makovská
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PODĚKOVÁNÍ
Rodinné centrum Kašpár-

kov má za sebou další rok své 

existence. A troufám si říci, že 

to byl rok úspěšný. Usměva-

vých dětí, které se zúčastňují 

našich aktivit, je zase o  něco 

více, a proto se hodí poděkovat 

těm, co za těmito úsměvy stojí. 

Poděkování patří všem lektor-

kám a  lektorům, bez kterých 

by nebyla zábava, kašpárkov-

ským maminkám, bez kterých 

by nemohla fungovat herna 

a nemohli bychom pořádat tak 

úžasné akce, jako je Pohád-

kový les nebo Strašidelný bál, 

také kašpárkovským tatínkům, 

díky kterým všechno funguje, 

jak má (web, keramická pec, 

hračky, zahrada…) a  na ak-

cích pomáhají právě mužskou 

silou. Velké poděkování patří 

také městu Rosice, KIC Rosi-

ce, Správě zámku Rosice, Stře-

disku volného času Rubiko, 

Technickým službám Rosice, 

Městské knihovně v  Rosicích, 

Klubu seniorů Rosice, Zdravé-

mu městu Rosice. Dále fi rmám 

pila Tetčice, Pamiro, Penam, 

MSMPROJEKT, papírnictví 

Pastelka, fi rmě Josef Šoltés 

a  mnohým dalším, kteří nás 

podpořili. Velmi si této podpo-

ry vážíme!

Také bychom chtěli podě-

kovat všem dárcům, kteří se 

s  námi podíleli na vánočním 

projektu Krabice od bot. Pro-

jekt má za cíl potěšit na Vánoce 

děti z  rodin, které se nachází 

v nelehké životní situaci.

Kašpárkov chce i  v  příštím 

roce nabídnout příjemné pro-

středí pro společné trávení času 

rodičů a  jejich dětí. Těšíme se 

na vás v  herně, na cvičeních, 

tvořivých kroužcích a dílnách, 

nedělních pohádkách před 

obědem, tradičních akcích 

(Pohádkový les, Strašidelný 

bál…), na kašpárkovské zahra-

dě, na kafíčku, na zajímavých 

přednáškách…

Pohodové Vánoce vám za 

všechny Kašpárkovské rodiče 

přeje 

Lenka Urbančíková

NABÍDKA PRAVIDELNÝCH AKTIVIT

KAŠPÁRKOVSKÁ HERNIČKA
 Otevírací doba: PO 9.00–11.30 hod, ČT 9.00–11.30 hod, PÁ 9.00–11.30 hod (Podpůrná skupina pro 

kontaktní rodiče. Bližší informace ve facebookové skupině Nosnice Rosicka a Ivančicka.) Přijďte si 

s dětmi pohrát, vyzkoušet nové hračky, poznat nové kamarády i maminky. Vstupné 50 Kč, členové 

RC 30 Kč.

FUNKČNÍ TRÉNINKY PRO RODIČE S DĚTMI | ÚT 16.30 – 17.30 hod. (zrcadlový sál)
 Funkční tréninky pro rodiče s dětmi (2–5 let). Cena: permanentka na 10 vstupů za 700 Kč. Lektoři: 

Lucie Parkanová a Roman Hodain
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FOTOGRAFICKÝ KURZ PRO DOSPĚLÉ | PÁ 7. 12. a 21. 12. 18.30 – 20.30 hod.
 Naučte se zachytit události, osoby a krajinu kolem sebe. Naučte se ovládat fotoaparát, ať už pou-

žíváte telefon nebo zrcadlovku. V herně RC Kašpárkov, první návštěva je zdarma. Cena: 500 Kč/

pololetí. Lektoři: Roman Klát a Pavel Urbančík

PROGRAM NA PROSINEC

2. 12. NE, 15.00–16.00 hod. | MIKULÁŠSKÁ NADÍLKA
 Tradiční nadílka s Mikulášem, hodným čertem a andělem. S veselým čertíkem si zazpíváme, za-

dovádíme a vykouzlíme si příjemnou atmosféru. Sejdeme se v teple zrcadlového sálu ZKC. Počet 

balíčků pro děti omezen. Rezervace nutná na www.kasparkov.cz Cena: 60 Kč / dítě  – zahrnuje 

program a balíček, který bude pro všechny děti stejný.

2. 12. NE, 17.00 hod. | STANDOVA DÍLNA
 Tentokrát se bude vyrábět hrazdička na učení bruslení. Dílna se bude konat v kašpárkovské herně 

a je vhodná pro tatínky s malými pomocníky. Počet míst omezen. Nutná rezervace do 29. 11. na 

www.kasparkov.cz. Cena: 150 Kč Lektor: Standa Mikeš a Pavel Urbančík

3. 12. PO, 9.00–11.30 hod. | PROJEKT PROKOP – STRESSMANAGEMENT A OBNOVA SEBEDŮVĚRY
 Jak se vypořádat se stresem? Jak získat více času, energie a pořádku v životě? Techniky zvládání 

stresu, „měření“ spokojenosti ve vašem životě a mnoho dalšího se dozvíte na této přednášce. Za 

zapůjčení klubovny pro přednášky děkujeme Klubu seniorů. Hlídání zajištěno v herně RC Kašpár-

kov. Cena: 100 Kč (zvýhodněná cena pro všechny maminky). Lektorka: Soňa Lhotáková. Počet 

míst omezen, nutná rezervace na www.kasparkov.cz.

9. 12. NE, 10.00 hod. | Pohádka před obědem – VÁNOČNÍ PŘÁNÍ
 Pohádku na Vánoční téma si pro vás připravily Zdenička Makovská a Beata Boháčová. Přijďte na-

sát Vánoční atmosféru do zrcadlového sálu ZKC. Cena: 60 Kč, členové RC 40 Kč

10. 12. PO, 16.00–17.00 | TVOŘILKA
 Vánoční tvoření pro šikovné děti ve věku 4-6 let bez rodičů. Cena: 60 Kč. Lektorka: Katka Hoke. 

Rezervace na www.kasparkov.cz.

12. 12. ST, 16.30–18.00 hod. | ODPOLEDNÍ MONTESSORI HERNIČKA
 Hernička vedená ve stylu montessori je vhodná pro děti do 3  let v  doprovodu rodiče. Vstupné 

70 Kč. Rezervace na www.kasparkov.cz. Lektorka: Eva Rosendorfová.
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17. 12. PO, 9.00–11.30 hod. | PROJEKT PROKOP – TIMEMANAGEMENT, PRIORITY
 Jak si udělat pořádek ve svém životě? Přijďte si vypracovat „kompas“ pro svůj život na posled-

ní přednášku projektu PROKOP. Za zapůjčení klubovny pro přednášky děkujeme Klubu seniorů. 

Hlídání zajištěno v herně RC Kašpárkov. Cena: 100 Kč (zvýhodněná cena pro všechny maminky). 

Lektorka: Soňa Lhotáková. Počet míst omezen, nutná rezervace na www.kasparkov.cz.

19. 12. ST, 17.30 hod. a 19.30 hod. | VÁNOČNÍ KONCERT ROSALEK
 Přijďte si do velkého sálu ZKC poslechnout koncert Rosalek, který bude plný vánočních písní a po-

hody. Vstupné: 120 Kč / dospělí, 60 Kč / děti a senioři

20. 12. ČT, 19.30–22.00 hod. | VÁNOČNÍ KAŠPÁRKOVSKÉ KAFÍČKO
 Společné setkání nejen kašpárkovských rodičů nad hrnkem kávy či čaje. Přijďte si popovídat a po-

znat nové přátele. Vánoční kašpárkovské kafíčko se bude konat v herně RC Kašpárkov. Nemusíte se 

nikde hlásit, stačí jen přijít a přinést trochu cukroví na ochutnání 

22. 12. SO, 10.00 hod. | STANDOVA DÍLNA – VÁNOČNÍ
 Vánoce jsou za dveřmi, proto si vyrobíme krásný dřevěný Betlém. Sejdeme se v herně RC Kašpár-

kov. Počet míst omezen. Nutná rezervace do 17. 12. na www.kasparkov.cz. Cena: 150 Kč Lektor: 

Standa Mikeš

PŘIPRAVUJEME NA LEDEN

 I Kašpárek si potřebuje odpočinout, proto se v novém roce dveře pro všechny opět 
otevřou ve středu 3. 1. Těšíme se na vás!

13. 1. NE, 10.00 hod. | Pohádka před obědem – O KŮZLÁTKÁCH
 Veselou pohádku o kůzlátkách nám v zrcadlovém sále ZKC zahraje divadlo Kejkle. www.kejkle.cz 

Cena: 60 Kč, členové RC 40 Kč

13. 1. NE, 16.30–19.00 hod. | HREY! Deskoherní večer pro všechny
 Ve spolupráci se Stanicí Mladých Techniků, 3. pionýrskou skupinou Brno, otevíráme nový NE-

PRAVIDELNÝ klub pro děti i dospělé ve věku od 5 do 99 let (pro děti mladší šesti let v doprovodu 

dospělé osoby). Neváhej a přijď si s námi zahrát moderní deskovky! Scházet se budeme v herně 

RC Kašpárkov. NUTNÁ REZERVACE na www.kasparkov.cz. Vstupné: 40 Kč, členové SMT Brno 

30 Kč. Lektorky: Martina Knoppová, Pavla Klusáková, Eva Rosendorfová.
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PUTOVÁNÍ ZA SLUNOVRATEM
Zimní slunovrat je odpra-

dávna dobou návratu období 

světla a příslibu, že slunce se na 

jaře zase vrátí a nabídne světu 

své životadárné paprsky v  síle, 

která znovu oživí spící zem. Je 

to čas radosti a oslav.

Přivítejme společně slunce 

a  krásy zimní krajiny společ-

ným putováním lesem. Ozdo-

bíme stromy jedlými dary pro 

lesní obyvatele, pochutnáme si 

na domácích dobrotách a  za-

hřejeme se horkým čajem či 

svařeným vínem. Přijďte se 

přesvědčit, že i v zimě může být 

příroda místem pohody a dob-

ré nálady.

Sejdeme se v sobotu 22. 12. 2018 

v 10 hodin u přesličkové jurty na 

paloučku u Obory v Rosicích.

Vstup na palouček nalezne-

te na křižovatce ulic Čechova 

a  Lesní. Více informací nalez-

nete na www.preslicka.eu.

Mgr. Martina Jenčková
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Město Rosice vyhlašuje výběrové řízení na místo vedoucího úřadu  – tajemník/tajemni-

ce Městského úřadu Rosice. Pracovní poměr na dobu neurčitou. Přihlášku s požadovanými 

doklady zašlete na adresu Město Rosice, Palackého nám. 13, 665 01 Rosice nebo předejte na 

podatelně Městského úřadu Rosice, Žerotínovo nám. 1 tak, aby ji vyhlašovatel obdržel nej-

později do 7. 12. 2018. Zásilku označte na obálce heslem „NEOTEVÍRAT – výběrové řízení 

na tajemníka“. Termín ústního pohovoru je stanoven na 12. 12. 2018, o přesném času budete 

informováni prostřednictvím e -mailu.

Kontaktní pracovník: Martin Růžička, DiS., personalista MěÚ, tel. 546 492 106.

Termín nástupu: co nejdříve – dle dohody.
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FC SLOVAN ROSICE
Podzimní část soutěžního 

ročníku 2018/19 je úspěšně za 

námi a  rádi bychom čtenáře 

Rosy a fanoušky rosického fot-

balu informovali o  tom, jak si 

v  první polovině sezóny naše 

jednotlivé týmy vedly.

A  tým Slovanu má za se-

bou velmi povedený podzim. 

V 15 odehraných utkáních za-

znamenal 10 výher, 3 remízy 

a pouhé 2 prohry, to vše při ak-

tivním skóre 42:11. Se ziskem 

33 bodů mu v tabulce Fortuna 

Moravskoslezské divize D (4. 

nejvyšší soutěž v ČR) patří vy-

nikající 2. místo za vedoucím 

Blanskem. Nejlepším střel-

cem týmu se stal jako tradičně 

Petr Malata (8 branek), za ním 

skončili pětigóloví Tomáš Se-

linger, Radim Chyla a  David 

Pazourek.

Výsledkově nejúspěšnějším 

týmem celého klubu se však 

stal B tým mužů, který z  13 

odehraných kol získal 37 bodů 

za 12 výher a  jednu remízu. 

Dvanáct zápasů trvající vítěz-

ná šnůra skončila v posledním 

podzimním kole remízou 3:3 

v  Příbrami. I  tak přezimuje B 

tým na 1. místě IV. třídy okres-

ního přeboru a  s  náskokem 

8 bodů bude na jaře usilovat 

o postup do vyšší soutěže. Nej-

více branek zaznamenali Ladi-

slav Krejčí (10), Filip Jahn (9) 

a Lukáš Janda (8).

Starší dorost se na podzim 

potýkal s  nevyrovnaností vý-

konů i  výsledků, za což může 

především slabá efektivita 

v  zakončení. Přesto se naši 

starší dorostenci nacházejí po 

polovině soutěže s  vyrovna-

nou bilancí 5 výher, 2 remízy 

a 5 proher na solidním 8. místě 

krajského přeboru. Nejlepšími 

střelci týmu jsou se čtyřmi góly 

Dominik Dutka a  Miroslav 

Kozel. Mladší dorost se pře-

devším díky zlepšení ve druhé 

polovině podzimu vyhoupnul 

na 6.  místo tabulky, do které 

si připsal celkem 18 bodů za 6 

výher a  stejný počet porážek. 

Nejvíce zatížili konta soupeřů 

Miroslav Kozel a  Pavel Král 

(oba 10 branek), za nimi násle-

dují Tadeáš Mutina (8) s Olive-

rem Polákem (7).

Starší žáci podávali na pod-

zim slušné výkony, podobně 

jako starší dorostenci však měli 

problém s proměňováním šan-

cí. S  bilancí 4 vítězství, jedné 

remízy a  8 porážek, to vše při 

skóre 35:46, jim v tabulce patří 

pěkné 8. místo ze 14 účastníků 

sp
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Náborový den – říjen 2018 | Foto: Oldřich Dobeš
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krajského přeboru. Nejlepším 

střelcem týmu a zároveň 7. nej-

lepším kanonýrem celé soutěže 

je se 14 góly Tadeáš Mutina, za 

ním pak Jan Weber a  Ondřej 

Masný (oba 7 branek). Mladší 

žáci A  získali v  první polovi-

ně soutěže celkem 11 bodů za 

3 výhry, 2 remízy a  8 proher. 

To jim v  tabulce zajistilo 11. 

místo. Nejvíce branek z  týmu 

nastříleli Petr Klíma (10) a Ma-

tyáš Mutina (8). Mladší žáci B 

si ve svém premiérovém roční-

ku v  okresním přeboru vedli 

se střídavými úspěchy. Díky 

4 výhrám, jedné remíze a 5 po-

rážkám získali dohromady 

13 bodů a v tabulce se nachází 

na 9. pozici. V dresu mladších 

žáků B se gólově nejvíckrát 

prosadili Matyáš Mutina (8) 

a Štěpán Klusák (3).

Našim čtyřem přípravko-

vým týmům a  fotbalové ško-

ličce skončila mistrovská část 

sezóny již na konci října a nyní 

se v teple připravují na halovou 

část sezóny. Kompletní výsled-

kový servis našich přípravek 

a školičky nejen z mistrovských 

zápasů, ale i z halových turnajů 

naleznete na www.fc -rosice.cz

V  pondělí 15.  října se náš 

fotbalový klub letos podruhé, 

celkově již posedmé, přidal 

k  akci Můj první gól, která je 

určená pro budoucí malé fotba-

listy a  fotbalistky. Náborového 

dne pořádaného pod záštitou 

Fotbalové asociace České re-

publiky se zúčastnilo téměř 

200 dětí z  prvních a  druhých 

tříd ZŠ Rosice a  předškoláků 

z  mateřských škol Zámecká, 

Říčanská a Smetanova (foto 1). 

Na organizaci celé akce se po-

dílelo přes 40 hráčů a  trenérů 

našeho klubu, za což jim stejně 

jako vedení ZŠ a MŠ v Rosicích 

děkujeme. Fotky a video z Ná-

borového dne si můžete pro-

hlédnout na klubovém webu.

Kompletní informace o dění 

v  našem klubu včetně infor-

mací o  celoročním náboru 

malých fotbalistů a  fotbalistek 

naleznete na www.fc -rosice.cz, 

popřípadě na facebookovém 

profi lu www.facebook.com/

fcslovanrosice

Mgr. Petr Čejka
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DERBY VE VELKÉ 
BÍTEŠI ROZHODLY 
NÁJEZDY

Čas rychle ubíhá a  ten 

hokejový před vánoční pře-

stávkou obzvláště rychle. 

Naši fanoušci dobře vědí, 

že jeden z  vrcholů každého 

ročníku KLM pro náš tým je 

derby proti místnímu rivalo-

vi z  Velké Bíteše. Bez ohledu 

na to, který tým si jak stojí, 

je vždy v  tomto derby dobrý 

hokej, který je předmětem zá-

jmu fanoušků z obou táborů. 

A  derby jsme hráli 13.  října 

v Bíteši!

Letošního hokejový ročník 

je zatím ve znamení toho, že 

téměř v každém týmu nastu-

pují bývalí extraligoví ho-

kejisté a  soutěž je pro mladé 

hráče těžší a  těžší. Například 

za Brumov -Bylnice chytá 

Petr Tuček (v extralize chytal 

za PSG Zlín a  HC Znojemští 

Orli), za Uničov v  útoku Lu-

bomír Korhoň (416 extrali-

gových zápasů za týmy HC 

Olomouc, PSG Zlín, HC Bílí 

Tygři Liberec, Pardubice, 

Hradec Králové, Třinec, Vít-

kovice a také brněnská Kome-

ta), za Boskovice hrají v útoku 

Tomáš Kárný a  v  obraně Fi-

lip Krejčiřík (oba hráli také 

za brněnskou Kometu),  atd. 

Vzhledem k našim finančním 

možnostem si takto finanč-

ně náročné hráče nemůže-

me dovolit, ale pro fanoušky 

hokeje je určitě příjemné, že 

hráče těchto kvalit díky KLM 

v  Rosicích můžeme vidět na 

našem zimním stadiónu. Ale 

nejdříve se vraťme k derby.

HC Spartak Velká Bí-

teš  – HC Štika Rosice 4:3 

(1:1, 1:0,1:2  – 1:0)  – hráno 

13.  10.  2018. Branky našeho 

týmu dali Stupka, Dobšák 

a  Dobiáš. Zápas před slušně 

zaplněným zimákem začal 

lépe pro domácí, kteří vstřeli-

li první branku, ale těsně před 

koncem první třetiny vyrov-

nal Matouš Stupka (ještě loni 

hrající právě za Velkou Bíteš). 

Ve druhé třetině šli domácí 

do vedení, a  dokonce hned 

na začátku třetí třetiny vyu-

žili přesilovou hru – a bylo to 

o  dvě branky. Stav byl již 3:1 

pro domácí. Rosičtí hokejisté 

se však do soupeře zakousli 

a  podařilo se jim ovládnout 

třetí třetinu. Domácí pouze 

vyhazovali puky, a  tak bylo 

pouze otázkou času, kdy se 

skóre změní. V  deváté mi-

nutě se trefil Libor Dobšák 

a  v  patnácté minutě Bohdan 

Dobiáš. Posledních pět minut 

již branka nepadla a  zápas 

šel do prodloužení. Ani v na-

staveném čase (při hře 3 na 

3) branka nepadla, přestože 

domácí měli dvouminutovou 

přesilovku za údajné zdržo-

vání hry naším brankářem… 

A tak se šlo na trestná střílení. 

Zde rozhodlo až šesté trestné 

střílení, bohužel branku dal 

domácí tým. Opět se ale po-

tvrdilo, že naše zápasy s Vel-

kou Bíteší jsou lahůdkou pro 

nezaujatého diváka. Náš tým 

byl nakonec (vzhledem k prů-

běhu hry) s bodem spokojený 

velmi málo. Tento zápas jsme 

měli vyhrát, neboť jsme byli 

lepším týmem.

SHKM Hodonín  – HC 

Štika Rosice 13 :2 (4:0, 4:0, 

5:2)  – hráno 20.  10.  2018. 

Branky za rosické Štiky vstře-

lili Jochman a  Svatuška. Po 

utkání v  Bíteši si naši hráči 

mysleli, že další utkání ode-

hrajeme v pohodě opět dobře. 

Bohužel za domácí Hodonín 

nastoupilo 9 hráčů, kteří ještě 

loni hráli druhou ligu. Po ne-

povedené první třetině jsme 

se propadali stále více a  více 

a dostali jsme hokejovou lek-

ci. Domácí se po první třetině 

uklidnili a  před 600 přítom-

nými diváky (neskutečná ná-

vštěva na KLM!) si naše trá-

pení náležitě užívali.

HC Štika Rosice  – Dy-

namiters Blansko 4 : 2 (2:1, 

2:1, 0:0) – hráno 27. 10. 2018. 
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Tabulka naší soutěže vypadá nyní takto:

Tým Z V VP PP P Skóre B

1. HHK Velké Meziříčí 9 8 0 0 1 73:23 24

2. Hokej Uherský Ostroh 9 8 0 0 1 35:22 24

3. HC Uničov 9 6 0 1 2 46:28 19

4. SKMB Boskovice 9 5 1 0 3 44:34 17

5. SHKM Hodonín 9 4 1 0 4 52:42 14

6. HC Spartak Velká Bíteš 9 3 2 1 3 45:37 14

7. Dynamiters Blansko HK 9 4 1 0 4 31:32 14

8. HK Kroměříž 9 4 0 1 4 36:44 13

9. HC Spartak Uherský Brod 9 4 0 0 5 36:43 12

10. HC Lvi Břeclav 9 2 1 1 5 44:54 9

11. HC Uherské Hradiště 8 2 0 1 5 27:43 7

12. HC Štika Rosice 9 2 0 1 6 26:56 7

13. TJ Sokol Březina 8 1 1 1 5 23:35 6

14. HC Brumov -Bylnice 9 2 0 0 7 25:50 6

Rozpis zápasů v letošním roce 2018 jsme vám přinesli v minulém čísle měsíčníku ROSA č. 11/2018.
V novém roce 2019 budeme hrát v Rosicích následující utkání:

18. kolo sobota 5. ledna 2018 hrajeme doma derby proti Velké Bíteši

19. kolo sobota 12. ledna 2018 hostíme Hodonín

21. kolo sobota 19. ledna 2018 přivítáme silný tým Uničova

23. kolo sobota 2. února 2018 k nám zavítá Uherské Hradiště

25. kolo sobota 16. února 2018 v posledním domácím utkání přivítáme Uherský Brod
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V  tomto vítězném utkání 

naše branky dali Vojáček, 

Stupka, Kožár a Kůst. Do do-

mácího utkání jsme po dvou 

utkáních venku vstupovali 

s cílem neprohrát. Zápas jsme 

však začali špatně, neboť 

hned v  první minutě šli hos-

té do vedení. Následně hosté 

nastřelili tyčku a  nebylo to 

s  námi dobré. Naštěstí při 

hře 4 na 4 vyrovnal Vojáček 

a  najednou se hrál zcela jiný 

zápas. Pět minut před kon-

cem třetiny dal naši druhou 

branku Matouš Stupka a  do 

kabin jsme šli s  jednobran-

kovým vedením. Bohužel ve 

druhé třetině nám opět utekl 

začátek a hosté vyrovnali. Ale 

druhá třetina byla ve zname-

ní naší agresivity, bruslení 

a šance na naší straně s potu-

pujícími minutami narůsta-

ly. Převahu jsme korunovali 

dvěma góly Kožára a  Kůsta 

a do kabin jsme šli dobře na-

laděni. Do poslední třetiny 

jsme šli zápas odehrát v  kli-

du, bez vylučování. Dařilo se 

nám hru kouskovat a Blansko 

se již do zápasu zpět nedosta-

lo. Body zaslouženě zůstaly 

doma.

HC Uničov – HC Štika Ro-

sice 14:1 (4:0, 6:0. 4:1). Jedi-

nou naši branku vstřelil Dan 

Polzer. Domácí tým v  tom-

to zápase nastoupil poprvé 

kompletní se všemi bývalými 

extraligovými a  prvoligový-

mi hráči (Korhoň, Sršeň, Ču-

řík, Duba, Paška, Hand,  aj.). 

Naši hráči chtěli hrát hokej, 

ale zápas proti mužstvu plné-

mu skvělých hokejistů, jsme 

odehráli naivně a  nezodpo-

vědně. Náš mladý tým si ne-

uvědomil, že nehraje proti 

juniorům, ale proti hokejo-

vým matadorům. S  takovým 

soupeřem se bez 100  % sou-

středěnosti na obranu nedá 

hrát hurá hokej. Doufejme, že 

tak naivně už letos nebudeme 

hrát.

Sledujte naše interneto-

vé stránky www.hcstika.cz. 

Přijďte se podívat na ligový 

hokej na zimní stadión.

Ing. Zdeněk Čížek

Předseda HC Štika Rosice
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ŘÍJEN PŘÁL NAŠEMU KLUBU!!!
Výhra Jakuba Švarce pro-

ti Filipu Lehmanovi v  kate-

gorii do 84 kg v  Kladně na 

Noci válečníků na gala večeru 

19.  10.  2018 byla fenomenální. 

I když se soupeř snažil, v dru-

hém kole Jakub vyhrál TKO.

Na dalším gala večeru Fusi-

on FN22 v  Brněnském Boby-

centru 27. 10. 2018 ve váze do 

66 kg bojoval v MMA Štěpán 

Šlapanský se zápasníkem 

z  Ukrajiny Nikitou Dolinni-

kovem. Štěpán potvrdil svoje 

kvality na zemi, vyhrál před 

limitem ve 2. kole TKO a při-

psal si druhé vítězství mezi 

profesionály.

Velké díky patří trenérovi 

Mgr.  Lubomíru Medovi, který 

tyto skvělé bojovníky trénuje 

a naplno se jim věnuje.

I  přesto, že si musíme pro-

najímat prostory k tréninkům, 

mají závodníci dobrou přípra-

vu na zápasy, které převážně 

vyhrávají. Vlastní prostory pro 

náš klub na tréninky by ovšem 

znamenaly častější a kvalitnější 

přípravu, která je nutná k  do-

sažení vyšších cílů. O  získání 

vlastních prostor se snažíme 

již několik let, ale stále se nám 

nedaří.

Tímto děkujeme městu Ro-

sice za podporu našeho klubu.

I  nadále probíhá nábor do 

našeho klubu Streetsurvival 

Rosice Copacabana BJJ.

Trénujeme: středy a  neděle: 

od 20 do 22 h. - TJ Sokol Rosice.

Přidejte se k  nám  – nikdy 

není pozdě začít!

Iveta Šoltésová 

Klub Streetsurvival Rosice Copacabana BJJ
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Foto: archiv klubu Streetsurvival Rosice
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II. HAPPY CUP – KIDS
20. 10. 2018 se vyplatilo brzy 

vstát a vydat se na dlouhou ces-

tu do Mladé Boleslavi, kde jsme 

se zúčastnili česko -slovenských 

závodů pro děti do 12  let. Ně-

kteří ze závodníků měli oprav-

du náročné soupeře, přesto se 

podařilo získat i zlato!

1. místo: 

Gevorg Mazmanov

2. místo: 

Jan Medo,

Tomáš Kapoun

3. místo: 

Aneta Kapounová, 

Adam Šoltés

Tímto děkujeme městu Ro-

sice za podporu našeho klubu.

Děkujeme trenérům 

Mgr.  Lubomíru Medovi, 

Mgr.  Lence Medové, Mgr.  Te-

reze Knötigové, Mgr. Štěpánovi 

Šlapanskému a  Jakubu Švar-

covi, kteří se dětem, juniorům 

i dospělým naplno věnují.

Iveta Šoltésová

ROSICE JAKO VÝZNAMNÁ 
METROPOLE V KRÁLOVSTVÍ SILÁKŮ

Čeští sportovní fandové 

zažívají v  posledních letech 

rozporuplné období. Zatím-

co marně čekají na nějaký 

ten úspěch českých hokejistů, 

o  fotbalistech nemluvě, oteví-

rá se více prostoru pro sledo-

vání a popularizaci ostatních, 

méně sledovaných sportů, 

a  máme tedy možnost fandit 

a  být hrdí i  na sportovkyně 

a  sportovce, kteří se ve svých 

disciplínách obejdou bez puku 

či míče. Jedním příkladem za 

všechny je judo, které do LOH 

2016 většina republiky znala 

pouze z  fi lmu o  Koudelkovi. 

Úspěšných českých reprezen-

tantů v  široké škále sportů je 

celá řada. Protože zde pravi-

delně informujeme o úspěších 

závodníků TJ Sokol Rosice 

v  silovém trojboji, podíváme 

se na to, jak je na tom Česká 

republika ve světě silových 

sportů. Dvěma hlavními dis-

ciplínami v tomto sportovním 

odvětví, mimo olympijské 

vzpírání, je powerlift ing  – 

tedy silový trojboj (dřep, tlak 

na lavici, mrtvý tah) a soutěže 

strongman, ve kterých závod-

níci soutěží v  netradičních 

disciplínách, jako je zvedání 

obřích balvanů, tahání ná-

kladních aut, běh s břemenem 

mnohonásobně přesahujícím 

váhu závodníka a další.

Soutěže strongman jsou 

velmi populární například 

v  severských evropských stá-

tech. Zápolení v  extrémních 

disciplínách na hranici mož-

ností lidského těla tak nějak 

patří ke stylu života poslední 

hrstky Seveřanů, kteří se hrdě 

hlásí ke svým vikingským 

předkům. Celosvětově tento 

sport výrazně zpopularizo-

val Hafþór Júlíus Björnsson, 

který je v  současnosti pova-

žován za nejsilnějšího muže 

planety. Téměř dvousetkilový 

206 cm vysoký islandský obr 

je také dobře známý ze seri-

álu HBO Hra o  trůny nebo 

jako tvář značky Soda Stream 

a velký bojovník proti plasto-

vým obalům. Ne každý se ale 

narodí jako obr, a  protože se 

v soutěžích strongman výsled-

ky nepřepočítávají podle těles-

né hmotnosti, byla zavedena 

kategorie do 105 kg. V  této 

kategorii se letos v  srpnu stal 

nejsilnějším mužem planety 

nejznámější český strogman 

Jiří Tkadlčík. Čtyřnásobný 

vítěz závodu Arnolda Schwar-

zeneggera  – Arnold Clas-

sic Strongman se v  závodu 

World’s  Ultimate Strongman 

Championship utkal s dalšími 

15 nejsilnějšími, kteří dostali 

na závod osobní pozvání, aby 
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bylo zaručeno, že se utkají 

opravdu nejlepší s nejlepšími.

I  v  silovém trojboji existují 

soutěže, na které se závod-

níci dostanou jen na osobní 

pozvání. Jedním z  nich byl 

letos jako první Čech v histo-

rii i  trojbojař Petr Petráš. Na 

závody Big Dogs v  Austrálii 

dostal pozvánku spolu s  dal-

šími osmi borci. Hned při své 

první účasti na těchto pres-

tižních závodech nazvedal ve 

třech disciplínách dohromady 

neuvěřitelných 1120 kg, došel 

si pro vítězství, a  Česká re-

publika tak získala v  jednom 

kalendářním roce hned dva 

světové šampiony. Petr navíc 

ukázal, že absolutní světový 

rekord Andreye Malanicheva, 

zdánlivě nepřekonatelných 

1140 kg, by mohl jednoho dne 

padnout a  nový rekord puto-

vat do srdce Evropy.

Když se zamyslíme nad tím, 

že Česká republika tedy ne-

oddiskutovatelně patří mezi 

absolutní světovou špičku si-

lových sportů, může nás těšit 

dvojnásob, že rosický oddíl 

silového trojboje v  této zemi 

patři mezi elitu. Každý, kdo se 

rozhodne zavítat do tělocvič-

ny v budově TJ Sokol, se tedy 

může podívat, jak se v trénin-

ku připravuje třeba letošní 

mistr Evropy Václav Patoč-

ka, nebo velká reprezentační 

naděje Jakub Hlaváč, který si 

z  letošního mistrovství světa, 

které se konalo v  JAR, přive-

zl dvě medaile. Právě Jakub 

zapsal zatím poslední výraz-

ný úspěch rosického oddí-

lu. Na letošním podzimním 

Mistrovství ČR v  klasickém 

silovém trojboji nastoupil na-

posledy jako dorostenec v tra-

dičně nejobsazenější katego-

rii do 93 kg. V  této kategorii 

s  velkým náskokem zvítězil 

a  po úspěšném vystoupení 

na MS tak ještě potvrdil své 

výkony zlatem z  mistrovství 

republiky.

Na závěr zbývá popřát zá-

vodníkům hodně sil do pří-

pravy na další sezónu. A  ve-

dení města poděkovat za 

podporu, díky které může na 

první pohled hubená štika 

v  našem znaku děsit i  mno-

hem větší ryby nejen v českém 

rybníčku, ale i za oceánem.

Za TJ Sokol Rosice

Zdeněk Pavlík

Předseda Oddílu kulturistiky

Foto: Zdeněk Pavlík
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